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 Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  
Radni - Sesja  

Protokół nr XV.2020 

XV Sesja w dniu 8 grudnia 2020  
Obrady rozpoczęto 8 grudnia 2020 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 18:40 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Alina Chojecka 
2. Franciszek Franek 
3. Angelika Garus-Kopertowska 
4. Łukasz Kasza 
5. Szymon Klimczak 
6. Mirosław Kolb 
7. Józef Kubera 
8. Bolesław Lepczyński 
9. Bernadeta Magiera 
10. Wojciech Marcol 
11. Tadeusz Markiewicz 
12. Andrzej Matusiak 
13. Grzegorz Mosoń 
14. Janusz Ogiegło 
15. Ryszard Piechoczek 
16. Jarosław Potępa 
17. Iwona Rosińska 
18. Tadeusz Sławik 
19. Urszula Sobik 
20. Piotr Szereda 
21. Janusz Toborowicz 
22. Michał Urgoł 
23. Stefan Woźniak 

1. Otwarcie Sesji nadzwyczajnej Rady Miasta, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia XV  Sesji Nadzwyczajnej Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Miasta – Piotr Szereda, który powitał zebranych.  
 
Przewodniczący Rady Miasta na podstawie listy obecności, stwierdził 
prawomocność obrad. 
 
W Sesji udziału nie  wzięli radni Szymon Klimczak oraz Wojciech Marcol -   
usprawiedliwieni.  
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał 
otrzymali wszyscy radni.  
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Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 
2. Wybór Komisji uchwał i wniosków. 

Tadeusz Sławik 
 - W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy Radnego 
Michała Urgoła – wyraził zgodę.  
 
Tadeusz Markiewicz-Radny 
W imieniu Klubu Radnych Wspólnota Samorządowa Jastrzębia-Zdroju zgłaszam do 
pracy Radnego Grzegorza Mosonia – wyraził zgodę.  
 
Alina Chojecka – Wiceprzewodnicząca Rady Miasta  
W imieniu Klubu Radnych Koalicja Samorządowa zgłaszam do pracy Radnego 
Józefa Kuberę - wyraził zgodę. 
 
Głosowano w sprawie: 
Wybór Komisji uchwał i wniosków. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław 
Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr 
Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
BRAK GŁOSU (1) 
Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (6) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, 
Andrzej Matusiak, Ryszard Piechoczek 
 

 
 
 
3. Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
Piotr Szereda 
 - Kto będzie dowodził tak bardzo szybko pan Michał Urgoł ,zaczniemy więc 
procedować Zmianę Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój. Czy 
do wyjaśnienia Pani Prezydent ?Jeżeli nie trzeba, nie trzeba. Proszę pracować Panie 
Przewodniczący bo już wywołałem, tak delikatnie daję Panu czas, ale mamy jeden, 
ale długi punkt obszerny w związku z tym. 
 
  

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.  
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Michał Urgoł 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent Szanowni Państwo, projekt uchwały Rady 
Miasta w sprawie Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta. Jastrzębie-
Zdrój. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę czy są jakieś pytania? uwagi do projektu uchwały? Nie widzę Oczywiście 
proszę zgłaszać się przez kliknięcie tak powiem kolokwialnie w kwestii dyskusji. 
Nie widzę związku z tym przechodzimy do głosowania projektu uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój. Proszę Radnych, Kto 
jest za? Kto jest przeciw? Pomalutku dobrze pomalutku kto jest Za? Kto jest 
przeciw? Kto się Wstrzymał? 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój.  
 
Piotr Szereda 
 - Zamykam głosowanie 17 głosów za,  jeden brakujący głos więc uchwała 
przeszła. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Józef Kubera, 
Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, 
Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Janusz Ogiegło 
NIEOBECNI (5) 
Angelika Garus-Kopertowska, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Andrzej 
Matusiak, Ryszard Piechoczek 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 
protokołu.  
 
Piotr Szereda 
 - Proszę drugi projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie Zmiany Uchwały Budżetowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2020 rok, 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo Radni, Czy macie jakieś uwagi ,zapytania? Nie widzę? 
Przechodzimy do głosowania projektu Uchwały Budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2020 rok. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Szanowni Państwo 
17 głosów za, brak jednego głosu. Uchwala przeszła. W kwestii formalnej proszę 
Radna Bernadet Magiera. 
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Bernadeta Magiera 
 - Jeżeli ktoś ma jakiś problem ze sprzętem to sugeruję, żebyśmy nie szli do przodu 
tylko poczekali i nie wykluczali nikogo z głosowania. To jest złośliwość rzeczy 
martwych.  
 
Piotr Szereda 
 - Dobrze, tylko też czasowo. Jak będziecie nieobecni na Sali to jak się będę pytał?  
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój 
na 2020 rok.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (17) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Józef Kubera, 
Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, 
Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Janusz Ogiegło 
NIEOBECNI (5) 
Angelika Garus-Kopertowska, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Andrzej 
Matusiak, Ryszard Piechoczek 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie  Rocznego Programu 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie Rocznego Programu 
Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 
artykule trzecim ustępu trzeciego ustawy o działalności pożytku publicznego i 
wolontariacie na rok 2021. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania z tego projektu uchwały? Jakieś wnioski ? Nie ma, nie 
widzę. Przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały w sprawie Rocznego 
Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi Kto jest za? Kto jest 
przeciw ? Kto się wstrzymał ? Dziękuję 16 głosów za, 2 osoby się wstrzymały 
Uchwała została przyjęta. 
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Głosowano w sprawie: 
 

Projekt uchwały w sprawie Rocznego programu współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Łukasz Kasza, Józef Kubera, Bolesław 
Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz 
Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz 
Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Mirosław Kolb, Tadeusz Sławik 
NIEOBECNI (5) 
Angelika Garus-Kopertowska, Szymon Klimczak, Wojciech Marcol, Andrzej 
Matusiak, Ryszard Piechoczek 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego 
protokołu. 
 

Piotr Szereda 
 - Proszę następny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój o zmianie uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Komisje 
głosowały za. 
 
Piotr Szereda 
- Czy są zapytania? To ja mam. Proszę udzielam sobie głosu. Szanowni Państwo 
to jest jedna z tych uchwał, gdzie podnosimy koszty naszym mieszkańcom. Sprawa 
segregacji śmieci odpadów komunalnych jak to ładniej brzmi jest bardzo ważna 
dla naszego społeczeństwa i wiadomo dlaczego jest zrobiona i wykonujemy te 
uchwały. Wiem jaka jest tendencja żeby wzrost segregacji następował w jak 
najszybszym tempie, natomiast niestety poza ułomnością tej ustawy która została 
wprowadzona o Odpadach Komunalnych to wszyscy sobie zdajemy sprawę i przy 
założeniach z którymi się nie zgadzaliśmy na samym początku przy 
konsekwencjach nawet zrzucanie odpowiedzialności za odpady na zarządców 
nieruchomości, a zawsze mi chodzi o nieruchomości wielomieszkaniowe gdzie ta 
odpowiedzialność staje się zbiorowa. To poza tym to jest jakby poza nami. Możemy 
apelować też i od nas przecież wychodziły takie apele, żeby za na przykład odbiór 
butelek, plastików, petu gdzie już w niektórych krajach nawet miastach jest tak że 
to praktycznie wytwórca jest zwrotny i tak dalej odpowiada w związku z tym nie 
jest to bezpośrednio związane z użytkownikiem z mieszkańcem. Metody naliczania 
są różne jak widzicie, to to się spiera od wody od lokali od mieszkańców różnie to 
bywa natomiast u nas jest naliczane od mieszkańców. Na co mamy wpływ? I co na 
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co wielokrotnie ja zwracałem uwagę, ale w imieniu mieszkańców z którymi się 
spotykam na co dzień, to też mamy jeden problem żeby ułatwić im wyrzucanie 
odpadów właśnie tych segregowanych. Są pojemniki gdzie butelka, plastikowy 
pojemnik na przykład po płynie do spryskiwaczy 5 litrowa nie wejdzie, w inny otwór 
wejdzie spokojnie. Są te otwory na tyle duże że jak ktoś ma plastiki po prasowane 
z woreczkiem przyjdzie wyrzuci nie musi stać potem parę minut poświęcić żeby 
wrzucić każdą butelkę z osobna. Podobnież odbywa się z butelkami z opadami na 
szklane i też to miasto ma wpływ i to utrudnia mieszkańcom segregowanie śmieci, 
bo zniechęca tak naprawdę ,że do otworu musi też indywidualnie każdą butelkę 
bez względu na wielkość wrzucać. Nie można tego zrobić masowo szybko i 
następny przypominam jeżeli chodzi o makulaturę. Tam mamy dwa aspekty raz że 
te otwory są mało wygodne, a w niektórych można wrzucić większe pudełko 
pogniecione oczywiście bo powinno być to pogniecione przynajmniej. Musimy 
nawet niektórych na A4 ciąć. Jak ktoś sobie wyobrazi że kupi telewizor, pralkę, 
karton wielki no to musi tak naprawdę pociąć to. Ten ciężki twardy materiał. 
Jeszcze jedna rzecz że nie mamy takich bardzo dobrych odpowiednich otworów, to 
jeżeli mieszkańcy, ktoś zdegustowany tym cięciem, a kupi meble to już nie daj Bóg 
i widzimy to potem przy tych składowiskach, te kartony, zgadzam się z to co 
Wydział Komunalny mi mówi że jeżeli jest zmokły namoknięty karton no to już nie 
jest że tak powiem odpowiedni materiał do segregacji. Okej, ale nic nie stoi na 
przeszkodzie że te osoby które przyjeżdżają te firmy żeby, jeżeli jest bo nie pada 
w naszym Państwie 365 dni , są dni suche te kartony są suche nic nie stoi na 
przeszkodzie żeby ta obsługa te kartony wrzuciła, bo potem proszę Państwa co się 
dzieje? Przychodzi obsługa wrzuca to do zmieszanych. Po pierwsze zapełni 
błyskawicznie zmieszane i za chwilę jest przesyp, a po drugie robi tak jak nie 
powinna robić, natomiast czasu na to nie ma. Oczywiście mogę powiedzieć bo 
powiedzmy wiecie że zarządzam nieruchomościami, że mogę tą usługę zrobić sam, 
ale znowu dołożę do kosztów czynszu, bo to zawiera sporo czasu i o sobie muszę 
zmniejszyć albo rejon albo wyznaczyć osobne osoby które będą dopychały i robiły 
poprawę makulatury. Na to mamy wpływ i mieszkańcy na każdych spotkaniach o 
to się dopominają i teraz patrząc na tą uchwałę a zwłaszcza dotyczącą 
wielokrotności podnoszenia czynszu za niesegregowanie śmieci. Mogliśmy 
podnieść to o 24 zł czyli dwukrotnie. Jak była dyskusja bodajże 2 lata temu też z 
Prezesami spółdzielń podnosiliśmy temat, Ja go podnosiłem, że jeżeli kara będzie 
wysoka, na razie mamy jedną z najniższych opłat za śmieci. To jest kuriozum, ale 
przyjdzie wyższa stawka, ale zakładając nawet te 12 złotych to jeżeli będzie 36 zł 
i rodzina czteroosobowa to już się robi poważna kwota, a jak to nam wzrośnie ta 
cena dwukrotnie to już będzie bardzo poważna kwota i słyszę od mieszkańców że 
powie tak :Jak ja będę płacił 150 zł za wywóz śmieci to ja będę jeszcze 4 pojemniki 
i 5 bio miał w domu w tych małych mieszkaniach ja się będę męczył po co? Płacę 
wymagam. No tak ludzie nam tłumaczą. W związku z tym zastanowiłbym się i 
propozycję chciałbym żeby zastanowić się nad tą wysokością opłaty, bo ona jest 
zbyt wysoka ona nie będzie mobilizująca ona będzie demobilizująca. Zwróciłem się 
też z zapytaniami wcześniej do Pani Naczelnik ponieważ w naszych  przepisach 
regulaminach tak naprawdę mieszkaniec no nie będzie tak bardzo wiedział 
zwłaszcza, że tak powiem mówię tutaj o naszych blokach o naszych mieszkaniach 
w budynkach wielomieszkaniowych za co i kiedy został ukarany, no bo on 
segreguje, Co mam donosić ? Na kogo i gdzie jak to będzie oceniane? Oczywiście 
można założyć na całe miasto to już będzie w ogóle klęska, natomiast wybierając 
nieruchomość no okej można to określić, ale myślę że to nie powinno być 
uwzględnione, ale w jakiś sposób dokładnie powiedziane że taki i taki będzie 
proceder nakładania,  mówi się o podnoszeniu opłaty, ale to jest kara, nazwijmy 
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to uczciwie to jest kara. W związku z tym ktoś musi wiedzieć za co nie mówiąc już 
w jaki sposób ktoś się ma odwołać nawet jako zarządca. Nie odwołam się do 
miasta. Jest podatek więc muszę się odwoływać do administracyjnych sądów i tak 
to będzie, że  będziemy się spierać o coś co nie będzie. Już następny problem są 
nieruchomości które w skutek dogadania się mają wspólny śmietnik, wiatę 
śmietnikową. A mam takie przykłady na spółdzielni że tam się dogadaliśmy Prezes 
fajnie że mamy i odległość i wszystko, ale oni tam nie segregują rzucają bo nie 
dbają, a my tutaj spółdzielnia, bo poczuwamy się , że bardziej płacimy niż oni więc 
żeby tak nie było nagle, że ukarani zostaną ci co są porządni i mają u siebie, a 
potem ci co akurat są winni i nie pilnują tego nie będą płacić, bo nie będzie się 
nawet jak odwołać od tego i sprawdzić na jakim polega decyzja. Pan Prezydent mi 
tłumaczył jak rozmawialiśmy na Prezydium, Pan Prezydent Foksowicz że będzie 
badana morfologia. Większość wie co to znaczy, ale kiedy jak i przez kogo i czy 
będzie ostrzeżenie, że ta nieruchomość może podlegać podwyższonej opłacie- 
czytaj każe, trzykrotnej. Proszę zwrócić uwagę że następnym będzie 
wielokrotność, jeżeli że tak powiem wywóz śmieci nam wrośnie, a wzrośnie na 
pewno do 20 - 24 zł bo wymagania też naszych mieszkańców są większe to ta kara 
będzie naprawdę dla rodziny bardzo adekwatna i myślę że powinna być tu 
autorefleksja, bo nie chcę składać wniosku. Miałem przygotowany nie chce składać 
wniosku żeby Pani Prezydent podjęła jakąś decyzję, żeby ta kara jednak 
zaproponowana była mniejsza.  Dziękuję. Widzę że zgłosił się do dyskusji Łukasz 
Kasza proszę radnego Łukasza Kaszę. 
 
Łukasz Kasza 
 -  Postanowiłem proszę Państwa zabrać głos w tej dyskusji bo ona się toczy troszkę 
nad wysokością tej stawki nazwijmy ją stawki karnej. Chciałem od siebie dodać że 
niemalże wchodzimy tutaj w taki grunt prawa karnego i na ten temat były robione 
proszę Państwa badania na przykład na Uniwersytecie Jagiellońskim pod 
kierownictwem prof. Colla gdzie stwierdzono i to jest wykładane studentom 
aktualnie, że nie wysokość kary, a jej nieuchronność mobilizuje ludzi do 
przestrzegania danych przepisów, także tutaj możemy się zastanowić nie tylko co 
do wysokości danej stawki i nie zawsze musimy wyjść z założenia że im ona będzie 
wyższa tym będzie bardziej mobilizowana do zachowywania tych przepisów, ale 
możemy generalnie w dyskusji też pochylić się nad mechanizmem - Jak efektywne 
będzie egzekwowanie tych przepisów? Bo jeżeli one będą prawidłowe, służby będą 
rozumiały przepisy będą stosować to prawo to nawet dwukrotnie powiększona 
stawka niekoniecznie trzykrotnie na pewno wystarczy żeby spełnić swój efekt i tyle 
chciałem w tym punkcie powiedzieć .Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - O głos prosił też Radny Grzegorz Mosoń ,proszę. 
 
Grzegorz Mosoń 
 - Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący ja ad vocem, ale do nie do bezpośrednio 
mojego przedmówcy, ale do Pana Przewodniczącego. Ja tylko bym prosił żeby 
sprostować ewentualnie to co Pan powiedział bo Pan powiedział w swojej 
wypowiedzi że podnoszona jest opłata o 24 zł. To jest nieprawda. W projekcie jest 
przedstawiona propozycja podniesienia opłaty dodatkowej o 16 zł , z 20 do 36. To 
nie jest podwyżka o 24, bo to jest podwyższenie ewentualne podwyższenie opłaty 
dodatkowej, która obecnie w Jastrzębiu wynosi 20 zł. Dziękuję. 
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Piotr Szereda 
 - Ad vocem zgłosiłem się sam, jeszcze momencik skończymy Panie Prezydencie. 
De facto mieszkańcy płacą 12 zł podwyższona jak rozumiem jeszcze nie jest 
wprowadzona ,także jeżeli Pan nie będzie segregował to Pan będzie miał 
podniesione o 24 zł. Natomiast z tego co pamiętam 20 zł jest nieprawnie 
wprowadzone, bo jest tylko dwukrotność. Jeżeli mamy taki zapis. Dziękuję. Nie 
będziemy dyskutować. Pan Prezydent proszę. 
 
Rober Cichowicz 
  - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo.  To jest odwieczny 
problem od kiedy tu jestem to jest problem jakości segregowania odpadów. Było 
nie jedno spotkanie i z Radnymi i z Przewodniczącymi i z Prezesami Spółdzielni i 
również Przewodniczącymi osiedli i też były dyskutowane kwestie wielkości tych 
pojemników ,wielkości otworów to nie jest wymysł naszego Urzędu czy naszych 
Urzędników patrzę w kierunku Pani Naczelnik tylko praktyka tak pokazała, a ja 
patrzę że to ekonomia pokazała, bo jeżeli byśmy i takie przykłady były robione. 
Zwiększyliśmy otwory w pewnym momencie choćby dla odpadów z kartonu to się 
okazało że pojemnik był po dwóch trzech kartonach i później ekipa sprzątająca 
przyjeżdża i zabiera i wozi praktycznie powietrze. Oczywiście możemy to 
wprowadzić tylko z czym to się będzie wiązało. Otóż z tym że zamiast nie wiem 
raz czy dwa razy w tygodniu wywozu nieczystości nie trzeba było wywozić cztery 
czy pięć razy, a to też by się przełożyło na opłaty. Czyli siłą rzeczy czy mały otwór 
czy większy tak czy owak trzeba będzie zapłacić. Oczywiście Pan trochę 
prześmiewczo powiedział że trzeba ciąć kartony. Rzeczywiście Panie 
Przewodniczący kupiłem telewizor , pociąłem żeby się zmieściły w ten otwór. No 
niestety Ustawodawca tak właśnie skrzętnie pomyślał żeby jednak do końca chyba 
wypełnić te pomieszczenia w tych zbiornikach tak samo ze szkłem ,żeby 
odpowiednio selekcjonować te odpady i wydaje mi się jest to przemyślane. Nie 
mówię przeze mnie tylko takie wnioski wysuwam i o to chodzi żeby zmobilizować 
mieszkańców do tego przemyślanego kroku bo wszystko opiera się o gotówkę. Tak 
czy owak jest to obieg zamknięty czy my zwiększymy częstotliwość odbioru albo 
wysokość otworu no to siłą rzeczy to się przyniesie tak czy owak na mieszkańca. 
Czy podniesiemy opłatę czy też nie będziemy płacili większe podatki z tego tytułu 
, że mam niesegregowane śmieci znowu się przełoży to na mieszkańca więc lepiej 
chyba dalej edukować i trzymać się tych założeń tego od chyba kilkunastu laty 
pracujemy nad tym naszymi odpadami śmieci, żeby podtrzymywać ten kierunek 
prawda i widzimy efekt tego. Siłą rzeczy być może ta opłata, jedni powiedzą za 
duża inni za mała, ale ona jest większa o 4, nie bo podwyższamy do 36 zł czyli 
trzykrotność naszej stawki podstawowej o to możemy podnieść aktualnie 
obowiązuje 20 zł więc podnosimy o 16 zł. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy stosujemy komuś te 20 zł ? 
 
Robert Cichowicz 
 - Panie Przewodniczący przez ten okres ani jednego mandatu nie wystawiliśmy. 
To nie jest mandat tylko opłata stała. Opłata stała , to jest decyzja która nie została 
podjęta rozważaliśmy z Panią Naczelnik z Panią Prezydent w poprzednim okresie 
taką opłatę dla dwóch nieruchomości. Decyzja nie została podjęta bo po kilku 
monitach okazało się, że poprawiła się jakoś śmieci na tych nieruchomościach. Tak 
że być może się może okazać że podniesiona, podwyższona opłata nie do 
maksimum tylko jednak wypośrodkowana spowoduje jakąś refleksję wśród 
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mieszkańców, bo wiedzą że będą mogli więcej płacić przez mieszkańców którzy nie 
segregują. Ja obserwuję na moim osiedlu taki przypadek akurat mamy prężnego 
Prezesa naszego Zarządu Osiedla który identyfikuje te osoby które segregują albo 
nie. Zwraca uwagę że nie powinni wyrzucać tego typu śmieci i pewnie tak to jest 
że prędzej czy później będziemy musieli zwracać uwagę sąsiadom ,że jednak jeżeli 
ty nie posegregujesz to ja zapłacę za to, chociaż ja segreguję prawda i mam 
nadzieję że tych osób będzie coraz więcej bo niestety to jest organizm taki że 
wszyscy nie będą segregować i to musimy założyć również, że będziemy musieli  
pokrywać też opłaty za tych co nie segregują. Panie Prezydencie udzielę sobie 
jeszcze tylko ad vocem bo żadna ustawa nie reguluje jakiej wielkości mają być te 
otwory. W spółdzielniach na nieruchomościach bazują różne więc mówiłem, ale 
generalnie wartałoby jednak wysłuchać bo to nie jest mój głos. To ja mam skargi 
od mieszkańców i idą przy jednej jest mniejszy otwór przy drugim większy. Nie 
można wszędzie tak? Można bo muszę powiedzieć że można tylko trzeba 
troszeczkę chcieć i wymusić, żeby po prostu te otwory były, no ale to jest decyzja 
tego. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę bardzo czy ktoś jeszcze, Alina Chojecka proszę udzielam głosu. 
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent, Wysoka Rado ja bym dzisiaj Panie 
Przewodniczący oczekiwała jednak tutaj Pana stanowiska jako Przewodniczącego 
Rady Miasta , a nie Prezesa z całym szacunkiem w Spółdzielni Mieszkaniowej, ale 
mieszkańcy są mieszkańcami naszego miasta w związku z tym cała Rada Miasta 
powinna być zainteresowana żeby tymi sprawami się zająć. A wszystko zaczęło się 
wiele lat temu. Ci Radni którzy tutaj są od lat wiedzą, że w ogromnych bólach 
rodziła się ustawa o utrzymaniu czystości i porządku w mieście. Były to spotkania 
z Prezesami spółdzielni mieszkaniowych i smutne jest proszę Państwa to, że cały 
czas ten problem segregowania w ogóle śmieci wraca jak bumerang do 
samorządów.  Ta ustawa i w mediach w różnych mediach jest od lat krytykowana 
i wydaje mi się że to już jest taki ostatni moment, żeby dokonać takich poprawek, 
one nigdy nie będą proszę Państwa idealne, ale żeby przybliżyć do jakiegoś 
modelu, który  będzie możliwy do udźwignięcia przez mieszkańców. Bo to co Pan 
Przewodniczący był uprzejmy powiedzieć przetargi w okolicznych w ogóle w całej 
Polsce w różnych miejscowościach się odbyły i te kwoty faktycznie 20 - 25 zł i 
chyba wyżej nawet w niektórych miejscach pojawiają się natomiast taka to według 
mnie to jest moja oczywiście opinia moje zdanie kwestia do noszenia czy  
niedonoszenia nie jestem zwolenniczką w ogóle donoszenia na kogokolwiek, ale ja 
bym to określiła jako taka solidarność sąsiedzka jeżeli mieszkamy w bloku i 
widzimy, że coś nie dzieje się tak jak powinno jak Pan Prezydent tutaj powiedział 
to chyba nie będzie ujmą dla nikogo przekonanie jednak czy stwierdzenie że jeżeli 
ty nie segregujesz to inni będą zmuszeni łącznie z Tobą zapłacić taką a nie inną 
kwotę i zadowalająca jest tutaj ta odpowiedź którą przedstawił nam Pan 
Wiceprezydent Cichowicz, że te stawki tak jak zostały przez Radę Miasta podjęte 
czyli za niesegregowane 20 nie były jeszcze wyegzekwowane ponieważ ta edukacja 
to ostrzeżenie bym tak powiedziała może niezbyt elegancko, ale tutaj zadziałało i 
ten efekt który był założony czyli segregowania tych śmieci przez osoby które  na 
bakier trochę z tym były został uzyskany. Także myślę że Panie Przewodniczący 
jako Rada Miasta nie tylko naszego ale i ościennych i w całej Polsce powinniśmy 
dążyć do tego, żeby akcentować to że jesteśmy niezadowoleni z tej ustawy i 
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niezależnie który to by był Rząd to ona powinna zostać poprawiona ,a tak jak 
powiedziałam idealna nigdy nie będzie. Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - W kwestii ad vocem Pani Radna faktycznie wypowiadam się może  jako Prezes 
Spółdzielni, ale dobrze Pani zaznaczyła że Spółdzielnia to są nasi obywatele 
naszego miasta. Pani może się wypowiadać jako w grupie społecznej nauczycieli 
kolega tutaj patrzę jako związkowiec może mówić w imieniu głównie górników, ale 
zawsze w imieniu mieszkańców miasta . Każdy z nas ma profesje jakąś i trudno, 
natomiast gdy spotykam się z lokatorami, a bardzo często się spotykam na 
spotkaniach, to oni mi mówią tak teraz Prezes a teraz Rada i w Radzie zrób to. 
Czyli w tym momencie mówią jako moi wyborcy żebym to zaakcentował. Problem 
jest bo naprawdę na każdym spotkaniu mam ten problem i w tym momencie mi 
zgłaszają nie jako do Prezesa ,bo ja mówię do poza kompetencjami to teraz słuchaj 
jak to jest i tak dlatego prosiłem a tak historycznie to ustawa wchodziła chcę 
zwrócić uwagę że ustawa wchodziła w latach Platformy Obywatelskiej. Do dnia 
dzisiejszego nie została poprawiona jak trzeba. Prezesi protestowali nie tylko w 
naszym mieście Prezesi nawet parę lat sądzili się żeby zmienić obraz 
funkcjonowania tej ustawy. Niestety przegraliśmy więc jako Prezesi staraliśmy się 
żeby to wyglądało tak jak my wyczujemy to niestety nas nie wysłuchano. Dziękuję. 
Następny głos Tadeusz Markiewicz proszę, potem Radny Tadeusz Sławik. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Pani Prezydent, Panowie Prezydenci, Szanowni Radni, mieszkańcy. Szanowni 
Państwo przychodzi nam podejmować dzisiaj uchwałę trudną bardzo trudną o 
gospodarce odpadami. Ustawa, która jest była zmieniana kilkakrotnie. W tej chwili 
do nowej ustawy już są zgłoszone prace legislacyjne idzie proces zmiany Szanowni 
Państwo, ale to już jest tak jakby poza nami. My jako Rada Miasta musimy podjąć 
uchwały dostosowując je do swoich potrzeb do swoich możliwości, ale zgodnie z 
obowiązującym prawem i nie ma pełnej dowolności w tej sprawie. Co do 
pojemników Szanowni Państwo, co do pojemników to jest taka sytuacja że to 
kolorystyka pojemników jest ustalona odgórnie, że powinna być na zmieszane, 
plastiki, metale, bio i inne jest kolorystyka. Jest jakiś tam wzór przyjęty 
pojemników, ale nie jest powiedziane że dokładnie musi być taki otwór, bo są inne 
Gminy w innych częściach Polski szczególnie to co mówił Pan Przewodniczący do 
kartonów są pojemniki takie duże otwarte podobne do tych pojemników mauzerów 
tysiączek, gdzie są całe jest otwarte że można wrzucać zdecydowanie większe 
kartony głównie kartony i papiery i to można dostosować. Tu jest jeszcze kwestia 
jest obowiązek Gminy co ma Gmina zrobić, a potem są jeszcze usługi dodatkowe. 
Niestety i tak ustawienie pojemników ilość ,wielkość tak jest po stronie właściciela, 
zarządcy, użytkownika nieruchomości. Można skorzystać, nie wiem czy nie mówię 
źle czasami można skorzystać z usługi dodatkowej zamawiając dane pojemniki, 
ale to jest po stronie tak jak powiedziałem właściciela nieruchomości może mieć 
własne można zakupić inne czy wydzierżawić. Poza kolorystyką nie robi Szanowni 
Państwo żadnej różnicy żeby tych pojemników mogło być więcej, a nawet 
powiedzmy na dany asortyment plastik z małym otworem gdzie możemy ładować 
opakowania głównie i większe. Tak jest to po tej stronie to dotyczy i mieszkańców 
i Gminy i Zarządców Nieruchomości. Jest faktem, że będzie bardzo trudne 
Szanowni Państwo bardzo trudne zidentyfikować kto nie segreguje na 
nieruchomościach wielomieszkaniowych. Tam będzie bardzo trudne. Co do 
Szanowni Państwo opłaty . Sporządzono i zrobiono ją taką opłaty bo nie jest 
dowolność tylko na bazie obecnych cen. Jestem przekonany że w przetargu okaże 
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się że ceny będą zdecydowanie inne. Co do wysokości też miałem i mam nadal do 
czasu przyciśnięcia i głosowania czy ta opłata powinna być większa czy mniejsza. 
Ja powiem że błąd jest w ustawie że  z góry ustawodawca przewidział że w całej 
Polsce dokładnie będzie taka cena za odpady. Niestety tak nie jest, bo jest i 
uwarunkowania lokalne i rynek lokalny , inny i odległość do instalatorni, to 
Szanowni Państwo ma wpływ. Czy to jest kara? Ja powiem tak do końca mam taką 
wątpliwość będzie to kara. Podejrzewam że część tych pieniędzy tak mnie się 
wydaje to co ja doczytałem, co posłuchałem, bardzo często lubię wysłuchać audycji 
radiowej lub telewizyjnej przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska gdzie 
próbują to wyjaśnić . Niestety te pieniądze Gmina na tych rzekomych karach nie 
zarobi bo będzie musiała ponieść dodatkowe koszty, bo instalatornia zmieszanych 
odpadów nie przyjmie za daną cenę bo poniesie zdecydowanie większe koszty. 
Mam jeszcze obawy, ale to już jest poza jakby Radą, ale wiem że to będzie trudny 
temat właśnie jak egzekwować tą opłatę w jaki sposób to zrobić żeby to było i 
pouczające dla tych mieszkańców. W jaki sposób to zrobić nie wiem Szanowni 
Państwo, ale mówię musimy się uczyć musimy robić musimy zmienić i po stronie 
jest mieszkańca. Najgorzej będą mieli zarządcy, Gmina też ma w tym bardzo 
trudny problem bo segregatornia przywiezie mu się nie wysegregowane śmieci. 
Niestety ta opłata musi być zdecydowanie większa, i co jeszcze jest jedno 
zmieniane, że w tej chwili do tego czasu i dopóki ten przetarg nie skończy się to w 
koszcie opłaty za zmieszane odpady odbierali każdą ilość odpadów 
segregowanych. W tej chwili musimy zapłacić za każdy pojemnik i ocenić podmiot 
odbierający może ocenić że jest niewłaściwy wysegregowany pojemnik na odpady 
zmieszane i wysegregowane też, jeżeli tam będzie za dużo frakcji, której nie ma 
to też policzy, że to jest niezmieszany, także uczyć się i dyscyplina. Trudny 
Szanowni Państwo temat, ale musimy przez niego przebrnąć. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję głos zabierze Radny Tadeusz Sławik. 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo z taką refleksją patrzę na tą ustawę 
trochę na tym świecie żyję. Z tą ustawą to jest tak jak z socjalizmem największy 
problem wtedy było rozwiązanie problemu które stworzył. To było nie do poprawy. 
Grzechem pierworodnym tych wszystkich dyskusji w samorządach jest sama 
ustawa i sama konstrukcja przerzucenia na Gminy. Po co? Ja to mówię tutaj jeden 
raz bo nie mamy na to wpływu możemy mieć pośredni natomiast sadzę że bardzo 
ciężko będzie się z tej głupoty wycofać. Przepraszam tak to oceniam. Nie wiem czy 
to jest wymysł biurokracji europejskiej , nawet nie miałem chęci sprawdzać tego 
czy też polskich biurokratów Ci którzy ustawy przygotowywali. Efekty jakie były 
zniknęły setki tysiące firm małych, być może o to chodziło żeby ten rynek przejęły 
duże firmy. Jako przedsiębiorąca zarządzający działalnością gospodarczą miałem 
prostą umowę z Komunalnikiem, banalnie prostą, kontakt jeden telefon, wszystko 
jasne. Ekipy stały firma na miejscu. Teraz procedura na dodatkową usługę, żeby 
wywieźć jeden pojemnik więcej. Dodatkowa usługa, trzeba angażować tyle ludzi.  
Ktoś coś takiego stworzył, podobnie jak podatek VAT. Właśnie się doczytałem 
wczoraj, że nie musieliśmy go wprowadzać. Idealny podatek bo wszyscy płacą. 
Karuzele vatowskie może też o to komuś chodziło. To tak przy okazji Szanowni 
Państwo. O tej ustawie moim zdaniem uczestniczyłem bardzo emocjonalnie chcąc 
idealistycznie patrząc kiedy byłem Przewodniczącym Rady że uszczęśliwimy 
wszystkich i wprowadzimy świetne rozwiązania. Prezesi z jednej strony, Radni, 
mieszkańcy coś popróbowaliśmy tak czy owak dyskusja potworna 
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nierozwiązywalna. Jak można odpowiedzialność zbiorową stosować w budynkach 
wielorodzinnych, duże pojemniki, przecież to jest niewykonalne. Co Stróża? 
System sowiecki wprowadzić żeby śledzić. Pani Prezydent Pani proponuje 
oczywiście rozwiązanie takie, żeby mieszkańcy się edukowali . Można to robić tylko 
okej można się w to wszystko bawić, może jest to pewne rozwiązanie prawda, żeby 
jakoś sens temu wszystkiemu nadać natomiast przechodząc do konkretów w tym 
o czym tutaj rozmawiamy. Jakoś chciałem sobie pozwolić na tą chwilę refleksji 
czasem to jest potrzebne człowiekowi i podzielenie się swoimi przemyśleniami bo 
staram się zawsze istoty rzeczy szukać w każdej sprawie i tam widzę sprawa 
nierozwiązywalna. Natomiast tu nawiązuję jeszcze do głosu mojego młodszego 
kolegi profesor Coll, fantastyczny profesor. Mnie też to utkwiło mocno 
nieuchronność kary. Tu słyszałem przed chwileczką stara maksyma prawna zresztą 
był wyrazicielem wielu rzymskich maksym prawnych. On je przepięknie 
przedstawiał zawsze sala była pełna. Nieuchronność kary a tu słyszałem przed 
chwileczką że jest jakaś sankcja i jeszcze nie była stosowana. Puste prawo to jest 
najgorsze rozwiązanie. Pytanie czy będzie motywacja dla mieszkańców naszego 
miasta, aby coś robili czego oczekują. Mówię w sposób ogólny. Jeśli znowu sankcje 
wprowadzamy jeśli coś takiego się robi to trzeba to robić do końca skutecznie albo 
czegoś takiego nie wprowadzać żeby nie tworzyć fikcji i to o czym Pan 
Przewodniczący mówił nie demobilizować. Nie wiem czy tak będzie. Ja nie mam 
wiedzy tutaj do końca czy możemy tym zdemobilizować czyli zaszkodzić, a może 
poprawić? Zostawię to pytanie jako otwarte. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Następny głos zabierze Radny Józef Kubera. 
 
Józef Kubera 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, Prezydentowie, Szanowni Państwo 
Radni. Ustawą śmieciową byłem zainteresowany od początku jej wejścia jeszcze 
działając w Spółdzielni Mieszkaniowej i opracowywaliśmy. Były wielkie bunty. Nie 
wiem czy Pan pamięta Panie Przewodniczący, ale moi Prezesi Spółdzielni Nowej 
wielki bunt podnosili. Nie zgadzali się tutaj z Panią Naczelnik były takie tematy do 
rozwiązania, powiem szczerze siedziałem tu na tej sali dla widzów i słuchałem jak 
Pan Wiceprezydent Baradziej się też wypowiadał. Pamiętam na jednym z zebrań 
mi powiedział co za problem siedem woreczków miedzi do piwnicy to złożyć albo 
na balkon. Nie wyobrażam sobie tego smrodu. Ustawa która została napisana przez 
posłów nie będę mówił jakiej opcji obojętnie jakiej opcji, to wtedy byli wszyscy tym 
zainteresowani żeby coś ucknąć ,coś zarobić. Została napisana na kolanie. Został 
prawny bubel. Poszliśmy za tą częścią mądrej Europy w pogoni za nią. Nikt się nie 
zastanawiał że przerzucamy te koszty na mieszkańców na pojedynczego człowieka 
którego po prostu nie stać który przy najniższej średniej krajowej głowi się jak 
utrzymać rodzinę. To jest to samo jak z ubezpieczeniami jak ze Zus-em i w ogóle, 
ale nawiązując do tego ta ustawa wymusiła proszę Państwa ile miejsc 
parkingowych na naszych osiedlach zostało zabranych, pod te pojemniki. Były duże 
i tutaj Pan Radny Sławik ma rację. Kiedyś był jeden Komunalnik , odbierał 
kosztowało to 4 zł nie było problemu. Prawo można zmienić. Proszę Państwa my 
mamy świetną rzecz na tym terenie i Żory. Mamy więzienie. Czy nie można zrobić 
segregatowni postawić ludzi, zwieź to. Można tylko że trzeba zmienić prawo to nie 
jest tak że nam się wmawia że tak w tej pięknej Europie jest elegancko. Proszę 
jechać przez Czechy do Wiednia choćby do Niemiec iść na obrzeża. Nic się nie 
różnią od naszego miasta od naszych obrzeży, tam też każdy wyrzuca śmieci nawet 
tam gdzie są zabytki. W Grecji proszę sobie pojechać jak jest zaśmiecona, a 
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Włochy już nie będę mówił o Rzymie gdzie tam rządzi mafia. Piękne dziewczyny 
stoją co mają sprzątać paznokcie wymalowane.  To są córki mafiozów, które one 
nie będą pracowały, ale nas się każe nie myśląc, bo każdą ustawę w Polsce można 
kupić tylko trzeba określić ile milionów dolarów trzeba dać. Byłem świadkiem 
jeszcze proszę Państwa mamy inspekcję transportu może już to któryś raz 
powtarzam. Byłem świadkiem z Niemiec przyjechał TIR śmierdzących 
opakowanych tak jak to siano się dla krów w takie baloty to nazywają w 
Wielkopolsce, prawda Stefan?. Śmierdziało z tego ludzie to kupowali proszę 
Państwa po 50 groszy za kilogram. No co ? Jeśli by w tym kraju Policja sprawowała 
nadzór właściwy dla policji służby na drogach jak się jedzie jedynką to bardzo 
często stoją.  
 
Piotr Szereda 
 - Mówimy o śmieciach Panie Radny.  
 
Józef Kubera   
 - Panie Przewodniczący skończę już. Stoją zamiast to sprawdzać ,ale kara 
przepadek Tira, kara jest chyba najdotkliwszą z tego. Jak nawiązując właśnie do 
mieszkańców jak widziałem widzę jak jeszcze systemem pokomunistyczny 
niektórzy nasi młodzi nawet wysyłają swoje dzieci ze śmieciami z tym workiem 
gdzie to dziecko nie dosięgnie. W Spółdzielni Nowa mamy piękne pomieszczenia 
już zabudowane do tych pojemników to dziecko nie do tego i jak takiemu 
człowiekowi przetłumaczyć. Mama z tatą może leżą przy telewizorem. Idź wyrzuć, 
a on wyrzuci gdzie? Pod. I tak samo tu Pan Prezydent wspominał o cięciu tych. Ja 
też jestem nie zgadzam. Ciężko jest pociąć czy tamto, ale są z boku na 
niesegregowane można to tam wziąć wrzucić i już, także powiem szczerze na 
koniec w Polsce to co nie było to już się skończyło. Teraz będzie tylko drogo bo 
jeszcze nie widziałem jak świnie podobno są po 3 zł za kilogram, żeby w sklepie 
mięsnym potaniały tylko podrożały. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję i myślę że zostawimy to bez komentarza. Proszę Panie Przewodniczący 
Komisji Uchwał i Wniosków o przystąpienie do działania. Przypomnienie nad czym 
głosujemy. 
 
Michał Urgoł 
 - Głosujemy nad uchwałą o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję przechodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem projektu uchwały? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 14 głosów za, 5 przeciw 2, 
wstrzymało się. Dziękuję. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawki opłaty 
za gospodarowanie odpadami komunalnymi .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz 
PRZECIW (5) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Tadeusz Sławik 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie ustalenia obowiązujących w 
2021 roku stawek opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z 
dróg na parkingach strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku 
wydania dyspozycji usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego usunięcia. 
Komisja Budżetu i Skarbu  - za. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania, wnioski do uchwały ?Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2021 roku stawek opłat za 
usunięcie i przechowywanie pojazdów usuniętych z dróg na parkingach 
strzeżonych oraz wysokości kosztów powstałych w wyniku wydania dyspozycji 
usunięcia pojazdu, a następnie odstąpienia od jego usunięcia.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu. 
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Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta z 
27 października 2016 roku w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie - Zdrój nowo wybudowanych budynków i budowli 
zajętych na działalność gospodarczą. Komisja Budżetu i Skarbu 3 głosy za. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę, Czy są jakieś pytania uwagi do uchwały? Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania Kto jest za? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XII.119.2016 Rady Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016r. w sprawie zwolnienia od podatku 
od nieruchomości na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój nowo wybudowanych 
budynków i budowli zajętych na działalność gospodarczą.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego punktu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie rozpatrzenia Skargi osoby 
fizycznej. Komisja Skarg , Wniosków i Petycji 4 głosy  - za . 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania? Jeżeli nie ma przechodzimy do głosowania? Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Myślę że zakończymy głosowanie 20  - za 
głosów, uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi osoby fizycznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Urszula Sobik 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Panie Michale proszę czytać. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie- Zdrój w sprawie umorzenia należności 
budżetowych. Komisja Budżetu i Skarbu 3 głosy  - za , 0 - przeciw. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Poszło idealnie. Dziękuję. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu. 
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Piotr Szereda 
  - Proszę kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie umorzenia należności 
budżetowych. Komisja Budżetu i Skarbu 3 głosy  - za, Polityki i Rodziny 5 – za. 
 
Piotr Szereda 
 - Są pytania? Jeżeli nie ma przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest 
przeciw? Kto się wstrzymał? Poszło. Bardzo dobrze, dziękuję. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie- Zdrój w sprawie umorzenia należności 
budżetowych. Komisja Budżetu i Skarbu oraz Polityki Społecznej  głosowały  - za. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania? Nie widzę. Przechodzę do głosowania. Kto jest za 
przyjęciem projektu uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
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Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie ustalenia minimalnej wysokości 
wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych i rodzin zastępczych 
zawodowych pełniących funkcję pogotowia rodzinnego. Komisja Budżetu i Skarbu 
oraz Komisja Polityki i Rodziny 5 głosów -  za i 3 głosy za w Komisji Budżetu  
i Skarbu. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są pytania do tego projektu uchwały? Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za przyjęciem? Kto jest przeciw przyjęciu? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia minimalnej wysokości wynagrodzenia dla 
rodzin zastępczych zawodowych i rodzin zastępczych zawodowych pełniących 
funkcję pogotowia rodzinnego.  
 
Wyniki głosowania 
 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
BRAK GŁOSU (1) 
Urszula Sobik 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu. 
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Piotr Szereda 
 - Proszę Panie Michale proszę następny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zwolnienia w części z opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 
budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące 
odpady komunalne w kompostowniku przydomowym. Komisja Budżetu i Skarbu 2 
głosy -  za, 1 -  przeciw. Pozostałe komisje pięć do zera. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania uwagi? Nie ma. Przechodzimy do głosowania. Kto jest za? 
Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
 
Projekt uchwały w sprawie zwolnienina w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowniku przydomowym.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. Proszę. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy miastem Jastrzębie-Zdrój a Gminą Mszana w sprawie 
powierzenia miastu Jastrzębie- Zdrój realizacji zadania z zakresu pomocy 
społecznej polegającego na świadczeniu usług przy Środowiskowym Domu 
Samopomocy w Jastrzębiu-Zdroju na rzecz mieszkańców Gminy Mszana. Komisja 
Rodziny głosowała 5 głosów -  za. 
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Piotr Szereda 
 - Radny Tadeusz Sławik zgłosił się. Proszę. 
 
Tadeusz Sławik 
 - Z miejsca chciałem zapytać Pana Prezydenta o ten Środowiskowy Dom 
Społeczny. Jak to wygląda? Nie mam wiedzy po tej modernizacji, duże pieniądze 
czy tam są miejsca? Słyszałem że  są. Natomiast kto w tym domu przebywa? Może 
parę takich podstawowych informacji jak by Pan był uprzejmy tutaj przekazać. Nie 
uczestniczę w posiedzeniach Komisji do spraw rodziny stąd nie mam wiedzy. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę Pana Prezydenta. 
 
Robert Cichowicz 
 - Oczywiście. Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. 
Szczęście i nieszczęście stało się takie że od stycznia tego roku mogliśmy 
uruchomić Środowiskowy Dom Samopomocy. Nieszczęście, że Covid się rozpoczął 
od lutego, od marca i w związku z tym funkcjonowanie domu zostało mocno 
ograniczone, oczywiście decyzją Wojewody, która obecnie w dalszym ciągu jest 
podtrzymana .W okresie letnim mieliśmy uwolnione możliwości pracowania w 
Środowiskowym Domu Samopomocy. Natomiast od 17 września mamy zamknięty 
ten Dom dla naszych mieszkańców. Ten dom jest przewidziany dla 60 osób. 
Natomiast udało nam się do lutego zorganizować 30 miejsc. Mamy mimo tych 
utrudnień w dalszym ciągu zabezpieczonych 30 miejsc stąd też ten dzisiejszy 
wniosek który jest pod Państwa głosowanie. W związku z tym że nie wszystkie 
miejsca zostały obsadzone zwróciliśmy się do włodarzy okolicznych miejscowości 
z taką oto informacją że dysponujemy takim oto ośrodkiem dla osób 
niepełnosprawnych ze sprzężoną niepełnosprawnością i chętnie byśmy ich też 
widzieli w naszym mieście. Oczywiście pierwszeństwo mają mieszkańcy naszego 
miasta. Natomiast jeżeli byłyby wolne miejsca to oczywiście mieszkańcy 
okolicznych miejscowości mogą z nich skorzystać. Oczywiście koszty transportu 
dojazdu to nie będzie nasz koszt tylko miejscowości które będą przysyłały tych 
mieszkańców. Także niestety jest zamknięty natomiast zapraszamy jeżeli 
pandemia ustanie to może w przyszłym półroczu na wizytę, jak spotkanie Komisji 
którejś żeśmy pokazali, jak został wykończony do czego służy, jakie są sale do 
spędzenia czasu i pracy tych osób, które tam są umieszczone. No i jakie jest duże 
zainteresowanie też i zaangażowanie tych pracowników którzy tam się zajmują 
tymi osobami. Nie wiem czy jeszcze coś. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję Panie Prezydencie przychodzimy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 
tego projektu uchwały? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 
Miastem Jastrzębie-Zdrój a Gminą Mszana w sprawie powierzenia Miastu 
Jastrzębie-Zdrój realizacji zadnia z zakresu pomocy społecznej polegającego na 
świadczeniu usług przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Jastrzębiu-Zdroju 
na rzecz mieszkańców Gminy Mszana.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę o kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Kolejna to jest autopoprawka do projektu uchwały Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych przez miasto 
Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen za te usługi. 
Komisja Budżetu, Skarbu 3 do 0 , Komisja Gospodarki Komunalnej za- 5. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania uwagi? Nie ma. Przechodzimy do głosowania nad 
projektem uchwały. Proszę Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Uchwała została przyjęta, większością głosów.  Dziękuję. Proszę bardzo. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie określenia rodzaju dodatkowych usług świadczonych 
przez miasto Jastrzębie-Zdrój w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 
właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów oraz wysokości cen 
za te usługi.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr Szereda, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Tadeusz Sławik 
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NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia zadań z zakresu 
rehabilitacji zawodowej i społecznej na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidzianych dla miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2020. Komisja Budżetu i Skarbu 3 głosy za. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję bardzo Czy są jakieś pytania uwagi? Jeżeli nie ma przegłosujemy 
projekt uchwały. Kto jest za przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Tym razem jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i 
społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2020.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie określenia wzoru deklaracji o 
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 
właścicieli nieruchomości położonych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz 
warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 
elektronicznej. Komisje były Budżetu , Skarbu i Gospodarki Komunalne – za.  
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś uwagi? Jeżeli nie ma przechodzimy do głosowania tego projektu 
uchwały. Kto jest za ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. 
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Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój oraz warunków i 
trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Kolejna uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie umorzenia należności 
budżetowych. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania. Jeżeli nie ma przechodzimy do głosowania nad projektem 
uchwały. Kto jest za? Kto jest przeciw? To się wstrzymał? Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
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protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę kolejny projekt. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu 
roboczych M51 w Jastrzębiu-Zdroju przyjętego uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój nr XXI/ 237/ 2007 z dnia 20 grudnia 2007 roku opublikowaną w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Śląskiego nr 31 pozycja 678 z dnia 21 luty  2008 roku. 
Komisje Gospodarki Komunalnej 5 głosów -  za, Rodziny, Budżetu i Skarbu trzy 
głosy -  za, 2 -  przeciw. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do głosowania tej uchwały. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Moszczenica o symbolu roboczym M51 w 
Jastrzębiu-Zdroju przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr 
XXI/237/2007 z dnia 20 grudnia 2007r., opublikowaną w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego Nr 31, poz. 678 z dnia 21 lutego 2008r..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Kolejny projekt uchwały Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zmiany 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego fragmentu jednostki 
centrum o symbolu roboczym C83 w Jastrzębiu-Zdroju. Może tu już nie będę 
odczytywał tych uchwał. 
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Piotr Szereda 
 - Dobrze. Czy są jakieś pytania i uwagi do tego projektu uchwały? Jeżeli nie ma 
przechodzimy do głosowania. Kto jest za ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego fragmentu jednostki Centrum o symbolu roboczym C83 w 
Jastrzębiu-Zdroju, przyjętego Uchwałą Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój Nr 
XII/128/2007 z dnia 28 czerwca 2007r., opublikowaną w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego Nr 159, poz. 2977 z dnia 24 września 2007r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Kolejny projekt uchwały Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie wyrażenia 
zgody na obciążenie nieruchomości stanowiącej własność miasta Jastrzębie-Zdrój 
odpłatną służebnością gruntową. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są jakieś pytania do tej uchwały? Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 1 głos 
wstrzymujący, 20 -  za. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości 
stanowiącej własność Miasta Jastrzębie-Zdrój odpłatną służebnością gruntową.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, 
Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław 
Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, Piotr Szereda, Janusz 
Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Mirosław Kolb 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie ustalenia wysokości cen biletów 
wstępu na obiekty użyteczności publicznej zarządzane przez Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Jastrzębiu-Zdroju. Komisja Kultury i Sportu zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo czy są jakieś pytania? Jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania. Kto jest za przyjęciem tego projektu uchwały? Jeszcze pan Łukasz -  
jest. Uchwała przeszła większością głosów, jeden wstrzymujący. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości cen biletów wstępu na obiekty 
użyteczności publicznej zarządzane przez Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (20) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Piotr Szereda 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
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protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę kolejny projekt uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie przyjęcia Powiatowego 
Programu dotyczącego rozwoju pieczy zastępczej dla miasta Jastrzębie-Zdrój na 
lata 2020-2022. Komisja Budżetu i Skarbu 3 głosy  - za. 
 
Piotr Szereda 
 - Czy są pytania do tego projektu uchwały jeżeli nie ma przechodzimy do 
głosowania projektu uchwały. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Dziękuję. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia "Powiatowego Programu dotyczącego 
Rozwoju Pieczy Zastępczej dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na lata 2020 - 2022".  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 25 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 
aglomeracji Jastrzębie-Zdrój. Komisja Gospodarki Komunalnej zaopiniowała 
pozytywnie. 
 
Piotr Szereda 
 - Są jakieś pytania uwagi? Jeżeli nie ma to przechodzimy do głosowania. Kto jest 
za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic Aglomeracji Jastrzębie-
Zdrój.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (21) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Piotr Szereda, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały. 
 
Michał Urgoł 
 - Uchwała Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie Jastrzębskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Do Komisji Uchwał i Wniosków wpłynęły cztery? Tak ,cztery 
wnioski do tej uchwały więc daleko idące z tego co zdążyłem się zorientować. Panie 
Przewodniczący jak teraz będziemy procedować? . 
 
Piotr Szereda 
- Proszę o odczytanie wniosków.  
 
Michał Urgoł 
 - Dobrze. W kolejności tak jak są przygotowane. Pierwszy wniosek do 
Przewodniczącego Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój to jest wniosek o zmianę zapisów 
w projekcie uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego. 
Wnioskodawcą jest Michał Urgoł. Proponuje się tu zmianę w § 3 punkt drugi o 
następującym brzmieniu: kwota przeznaczona na realizację zadań w ramach 
Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego w danym roku budżetowym będzie 
wynosić co najmniej 0,6% wydatków miasta Jastrzębie-Zdrój przy podziale kwoty  
20% zadania ogólnomiejskie i 80% kwoty zadania osiedlowe i sołeckie. Czy 
wszystkie cztery mam odczytać?  
 
Piotr Szereda 
 - Tak tak, żebyśmy mieli obraz. Tak proszę.  
 
Michał Urgoł 
 - Kolejny wniosek dotyczy zapisu również w § 3 punkcie drugim i jest to wniosek 
Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości i propozycja jest również podziału kwoty 
10% kwoty na zadania ogólnomiejskie 90% kwoty na zadanie osiedlowe i sołeckie.  
 
Piotr Szereda 
 - Tak i tak mamy jeszcze.  
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Michał Urgoł 
 - Kolejny wniosek to jest wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia. Tutaj 
również jest tożsamy z wnioskiem Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości do 
podziału kwoty na 10% na zadania ogólnomiejskie 90% kwoty zadania osiedlowe 
i sołeckie. 
 
Piotr Sereda 
 - Dziękuję kolejny wniosek.  
 
Michał Urgoł 
 - I kolejny wniosek jest złożony przez Radnego Grzegorza Mosoń. Wniosek 
dotyczy zmniejszenia wymaganej liczby osób na liście poparcia potrzebnej dla 
skutecznego zgłoszenia projektu zadania ogólnomiejskiego z co najmniej 50 
mieszkańców Jastrzębia-Zdroju na co najmniej 15 mieszkańców Jastrzębia-Zdroju. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję bardzo .Myślę czy są jakieś propozycje? Dyskusja? Momencik jest 
dyskusja. Radna Bernadeta.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Chciałam poprosić tylko o przerwę.  
 
Piotr Szereda 
 - Acha to jest wniosek formalny. W związku z tym pięciominutowa przerwa na 
wniosek radnej Bernadety Magiery. 
 
PRZERWA 5 MINUT 
 
Michał Urgoł 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Budżet 
Obywatelski jest świetnym narzędziem takim integrującym lokalne społeczności, i 
to nie podlega w ogóle dyskusji. Niestety ustawa narzuciła na Radę Miasta zmusiła 
właściwie nas do zmiany tej uchwały po to żeby wyodrębnić z budżetu, który jest 
wydzielony dla Sołectw i Osiedli część ogólnomiejską. Dlatego powstał projekt 
uchwały zmiany tej uchwały która obowiązywała do dnia tam dzisiejszego jeżeli ją 
dzisiaj przyjmiemy. Chciałem się odnieść tutaj do słów Pani Prezydent na ostatniej 
Sesji Rady Miasta, ponieważ zastanawiała się i pytała też na komisji po co w takim 
razie zebrała się komisja do spraw budżetu obywatelskiego skoro wypracowała 
jakieś wspólne stanowisko i teraz nagle składamy takie wnioski daleko idące, 
zmieniające właściwie głównie podział tej kwoty na osiedla i sołectwa. Więc no nie 
do końca tak jest ponieważ Szanowni Państwo na pierwszym spotkaniu już 
umówiliśmy się że skonsultujemy w Klubach Radnych jak wygląda, jakie jest 
zdanie poszczególnych klubów i na następnym spotkaniu wypracujemy jakieś 
wspólne stanowisko. Ja osobiście od samego początku tłumaczyłem na tej komisji 
że Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości jest przeciwny takiemu podziałowi. 
Proponowałem dwa różne rozwiązania. Zresztą można to też przeczytać  
w protokole z Komisji Polityki Gospodarczej gdzie mówiłem o tych propozycjach. 
Chodziło o to żeby utrzymać przynajmniej 1,5 mln. zł. Proponowałem to w komisji 
ja nie wiem czy ta propozycja do Pani Prezydent dotarła czy nie dotarła, natomiast 
nikt się do tego nie odniósł. Kwota podziału 50 na 50, ja wiem że dzisiejszy projekt 
uchwały jest już 20 do 80. Nikt się nie wsłuchał w mój głos. Komisja przegłosowała 
takie stanowisko przy moim sprzeciwie więc stąd ,a nie ta komisja decydowała o 
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podziale tej kwoty tylko Rada Miasta stąd te nasze wnioski i stąd wsłuchanie się 
również w głosy lokalnej społeczności ,bo to Szanowni Państwo wpłynęło ze 
wszystkich sołectw z tego co wiem. Na pewno z osiedli Jastrzębie Górne i Dolne 
oraz Staszica również  sprzeciwy i propozycje jakby podziału. Nie możemy 
Szanowni Państwo wprowadzać zadania ogólnomiejskiego kosztem tych Osiedli i 
Sołectw. Chciałem też podziękować tutaj i Sołtysom i Przewodniczącym Rad Osiedli 
za to, że tak solidarnie tutaj złożyli swoje wnioski po to aby ten głos dzisiaj mógł 
wybrzmieć jakbyśmy chcieli podzielić tę kwotę. Więc tutaj też pytanie ja nie wiem 
Panie Prezydencie bo ja chciałem zapytać: Czy Państwo otrzymaliście tą 
propozycję podziału tej kwoty którą ja składałem na tych komisjach czy po prostu 
na komisji już zostało powiedziane, że nie, nie będzie to możliwe w tej formie, bo 
to jest pytanie do państwa? Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę Panie Prezydencie. 
 
Roman Foksowicz 
 - Z tego co wiem to zespół wypracował propozycję która została przedstawiona i 
tu nie było już, było głosowanie w zespole nad propozycją która ma być 
przedstawiona i która ma być wpisana do projektu uchwały i ta propozycja została 
przedstawiona przegłosowana to było 50 do 50. Może Radni który uczestniczyli bo 
ja nie byłem w tym zespole, dlatego trudno mi też wypowiadać się dokładnie na 
ten temat, ale propozycja ta nie została też zaakceptowana ,więc zmieniliśmy tą 
propozycję na 80 do 20, która wydaje nam się najbardziej właściwa i taka nie 
powiem sprawiedliwa, bo to nie do końca jest ale taka która daje większe 
możliwości przy budżecie ogólnomiejskim na realizację jakiś większych inwestycji 
czy to w sołectwach, czy to na osiedlach, czy to łącząc sołectwa, osiedla, czy 
sołectwa razem i to są większe możliwości finansowe bo trudno zrobić coś za 200 
tys. zł, natomiast za 400 tys. zł już można dużo większą rzecz. Pani Naczelnik czy 
w ramach tych prac coś zespołu, ewentualnie. Dziękuję. 
 
Barbara Więckowska 
 - Czy Panu chodzi o Komisję czy Zespół? 
 
Michał Urgoł 
 - Nazywała się to komisja do prac nad budżetem obywatelskim, tak chyba było w 
zaproszeniu dlatego używam. Chodzi o Zespół nie o Komisję oczywiście i  na tym 
zespole proponowałem właściwie trzy nawet propozycje,  ale tu jedną Radny 
Tadeusz Markiewicz argumentował ,że to jest wchodzenie w kompetencje 
Prezydenta. Proponowałem zapisać kwotę stałą 1,5 mln. zł, a jak wygospodaruje 
Pani Prezydent potem w danym roku budżetowym w ramach możliwości 
budżetowych miasta to, to już byśmy zostawili. Tutaj Pan Radny argumentował, 
że wchodzimy w kompetencje Pani Prezydent. Zgadzam się Panie Prezydencie 
również z tym że ten podział 80 do 20 jest lepszy z tego względu, że będzie to 
zadanie ogólnomiejskie miało większe możliwości przy założeniu że zapiszemy 
0,6% budżetu wydatków miasta stąd ten mój wniosek. No i to chyba tyle.  
 
Piotr Szereda 
 - Bardzo proszę Pan Prezydent ad vocem. 
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Roman Foksowicz 
  - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo przede wszystkim kompetencją 
Prezydenta jest określenie jaki to ma być procent i tu w tym przypadku 0,5% 
wskazywane jest, natomiast nie może tutaj Rada Miasta wyznaczyć, że to może 
być 0,6%. Decyzja jest taka 0,5 % więc przy tym zostajemy.  
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Panie Michale proszę.  
 
Michał Urgoł 
 - Przepraszam najmocniej, ale ustawa mówi o tym że jest nie mniej niż 0,5% , 
więc myślę że kompetencją Rady Miasta jest możliwy zapis 0,6%, 0,7%, czy nawet 
1%, po to tu myślę się spotykamy ,żeby to dzisiaj wynegocjować może nie 
spotykaliśmy się w zespole, natomiast dzisiaj chcemy to przegłosować i już 
uchwalić od przyszłego roku tak jak by to miało wyglądać. Dziękuję bardzo. 
Chciałem tylko Państwa tutaj prosić o poparcie tego wniosku w imieniu wszystkich 
Przewodniczących Osiedli i Sołtysów.  
 
Piotr Szereda 
 - Ja rozumiem że Pan wystąpił też jako wnioskodawca, który jeszcze 
doprecyzowuje. Kwota wyliczana jest 0,6 nie 0,5, i propozycja  20% 
ogólnomiejskie, 80 budżet naszych Sołectw i Osiedli. 
 
Piotr Szereda 
 - Udzielam głosu Pan Grzegorz Mosoń. Wniosek formalny. Proszę bardzo.  
 
Grzegorz Mosoń 
 - Dziękuję. Panie Przewodniczący, Wysoka Rado ja bym chciał złożyć wniosek 
formalny na podstawie § 21 ustęp 2 Statutu Miasta, żeby była możliwość 
ograniczenia czasu wystąpień Radnych w dyskusji do 3 minut. 
 
Piotr Szereda 
 - Dobrze. Przegłosujemy wniosek formalny. Radny Grzegorz Mosoń ,złożył 
wniosek żeby dzisiejszą dyskusję ograniczyć do trzech minut. Proszę zgłosił się 
Radny Tadeusz Sławik.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący ,jest wniosek formalny. Można dopuścić wypowiedź za i 
przeciw. Ja chciałbym powiedzieć, że to może być zła praktyka Panie Radny. Jeśli 
będziemy ograniczać ten czas. Pan wniosek formalny złożył. Myślę bardzo rzadko 
w Radzie Miasta były stosowane takie zasady. Ja nawet nie pamiętam żeby 
ograniczać czas dyskusji. Chciałbym powiedzieć że to jest niebezpieczna praktyka. 
Mówię to na podstawie swojego wieloletniego doświadczenia samorządowego i ja 
proponowałbym, aby takich wniosków formalnych nie podnosić, nie bo za chwilę 
minutę wyznaczymy sobie. Przepraszam przesadziłem, oczywiście to nie jest 
możliwe. Natomiast nie jest to właściwa droga dla samorządu. Takie jest moje 
zdanie. 
 
Piotr Szereda 
 - Zgadzam się tutaj akurat w 100% z Tadeuszem Sławikiem Radnym. Natomiast 
Szanowni Państwo wniosek formalny padł. Pani z biura mojego postara się go 
wpisać. Jest ograniczenie w pełni swobód. Bardzo sprytne posunięcie, ale to tak 
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koalicja rządząca zawsze może, ale mówimy o demokracji swobodzie 
wypowiedzenia. Szanowni Państwo jesteśmy gotowi głosujemy nad wnioskiem 
formalnym. Wniosek formalny radnego Grzegorza Mosonia w sprawie ograniczenia 
wystąpień Radnych do 3 minut. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 
Dziękuję. Rozumiem znam to z zasady. Za - 10 przeciw - 7 wstrzymujących - 3. 
Dziękuję bardzo. Wniosek został przyjęty większością głosów.  
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny radnego Grzegorza Mosonia w sprawie ograniczenia wystąpień 
radnych do 3 minut.  
 
Wyniki głosowania 
za : 10, przeciw: 7, wstrzymujący się: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
za (10) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Piotr 
Szereda 
przeciw (7) 
Angelika Garus-Kopertowska, Mirosław Kolb, Tadeusz Markiewicz, Andrzej 
Matusiak, Tadeusz Sławik, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
wstrzymujący się (3) 
Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Janusz Toborowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Łukasz Kasza 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo ograniczam do 3 minut. Zawsze można ad vocem. Dziękuję 
bardzo. To pokazuje, kto tu rządzi. Proszę Państwa przechodzimy dalej do dyskusji. 
Następny głos był Tadeusz Markiewicz. Proszę o 3 minutową wypowiedz. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, rozumiem, wiem , ale niezbyt 
najlepsza praktyka. Proszę Państwa chciałem powiedzieć tak na temat tych 
wniosków króciutko to co wyprzedził mnie Pan Prezydent. Ograniczamy prawo 
Prezydenta ustawodawca mówi jasno i wyraźnie, że nie mniej, a kwotę określa 
Prezydent. Z mojej wiedzy możemy to zmienić przy przyjmowaniu budżetu co bym 
nie radził bo z burzymy go całkowicie cały, a na dziś musimy procedować nad taką 
procedurą jak jest. Nie odbierać Prezydentowi jego uprawnień. Szanowni Państwo 
mówimy tutaj o pracy zespołu. Mówimy o tak minimalnym wycineczku bo 
najbardziej wzburzyło dyskusja kwota, ale myśmy, zespół zmienił bardzo dużo 
zapisów. Musiał dostosować do ustawy o finansach, kalendarz inne przepisy. Z 
nadzorem Wojewody ustalono kwota była tylko i wyłącznie jednym z bardzo 
małych rzeczy to zmienił co wzbudziło najwięcej dyskusji. Proszę Państwa nie 
jestem adwokatem diabła i nie bronię nikogo. Nie była narzucona zespołowi żadna 
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dyskusja i żaden kierunek. To wypływało z tego. Ta większa kwota Szanowni 
Państwo 50 bo to było 40, 30  potem zeszło na 50. Pytam czy te środki były wydane 
na księżyc? Czy też na Osiedla i Sołectwa? A co była myśl przynajmniej części osób 
pracujących w tym zespole? Ano uaktywnić mieszkańców. Sięgnąć jeszcze 
dodatkowo po tą kwotę. Nie tylko Sołectwo x i y czy Osiedle x, y ,ale wspólnie 
zrobić coś większego i dlatego w tym kierunku Szanowni Państwo ustalono. Nie 
było to odebranie. To nie było nie miało nic z odebraniem tych kwot i powtarzam 
nadal każde jedne zadanie które jest, jest wykonane w mieście i na sołectwach i 
osiedlach. Nie było odebranie. Nie budowalibyśmy jakiegoś tam wyrzutni na 
księżyc tylko nadal Szanowni Państwo. Tak ja może nie przekroczyłem czasu bo 
ad vocem i inne będę Szanowni Państwo mówił. Jestem przygotowany o myśli jak 
szło ten kierunek. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Radny Mirosław Kolb. Proszę. 
 
Mirosław Kolb 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Radni. Ja sobie nie wyobrażam żeby 
jedynie co Sołtysi mają i Przewodniczący Osiedla w swoich rękach to właśnie te 
pieniądze plus te co mają na festyny. Nie dość, że mamy problem z wybieraniem 
Przewodniczących to jeszcze chce im się odebrać. Nie wyobrażam sobie bo każdy, 
większość z nas zaczynał od Przewodniczącego Osiedla. Niektórzy jeszcze są. 
Każdy będzie głosował jak będzie chciał, ale że zagłosują za tym żeby odebrać 
więcej niż te 10% co jest możliwe. Bo jak mówię ustawa wymaga, ale my też 
możemy inaczej to przeprowadzić. Mamy tak jak powiedziałam, mamy już problem 
z wybieraniem Przewodniczących. Niektórzy rezygnują, bo nie dość że tam nikt nie 
idzie dla zarobku tylko dla wspomagania społeczności lokalnej i jeszcze chce im się 
to ograniczyć .Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję Radna Anna Chojecka. Proszę udzielam głosu. 
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący Panie i Panowie Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni 
Państwo. Akurat należę do tych osób które pracowały w zespole zajmującym się 
budżetem obywatelskim i projekt uchwały, który został nam przedłożony mówił  
o podziale obowiązkowym, ponieważ ten zapis pojawia się od 2021 roku zadania 
ogólnomiejskie, zadania osiedlowe i sołeckie. Tam było 60 na 40 w takiej proporcji. 
Zaproponowałam 50 na 50, ale potem nastąpiły proszę Państwa konsultacje. 
Chciałam zwrócić uwagę na 1 element . Konsultacje proszę Państwa są skierowane 
do mieszkańców miasta Jastrzębie-Zdrój do wszystkich grup. To nie jest 
skierowane tylko do Radnych czy do Sołtysów czy do Przewodniczących. Każda 
wypowiedź jest cenna i w oparciu o uzyskane informacje zwrotne, tak jak tutaj 
rozmawialiśmy i na zespole i informacje uzyskane od Pani Prezydent. Było tych 
głosów tych propozycji Pani Naczelnik ile? Tak .15. Propozycje zróżnicowane 10  - 
90 ,20 - 80 , 30 - 70 i tak dalej i tak dalej. Została zaproponowana później przez 
Panią Prezydent - 20 ogólnomiejskie, co stanowi około 460 tys. zł i pozostała kwota 
na zadania osiedlowe i sołeckie. Proszę Państwa jeden taki ważny element. To 
zadanie ogólnomiejskie wcale nie znaczy, że będzie realizowane przy Alei 
Piłsudskiego czy nie wiem w centrum miasta. Każde Osiedle, każde Sołectwo po 
zebraniu odpowiedniej ilości podpisów, jeżeli złoży taki wniosek i mieszkańcy 
sołectwa się sprężą, to to zadanie wykonane zostanie w tym miejscu jeżeli 
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oczywiście jest lokalizacja i odpowiednia ilość pieniędzy, właśnie w tym miejscu. 
Natomiast charakterem czy specyfiką tego budżetu ogólnomiejskiego jest to że w 
głosowaniu biorą udział wszyscy mieszkańcy więc i osiedla i sołectwa i chodzi o to 
żeby każdy z nas dotarł do takiej grupy osób która będzie przekonana o tym że to 
jest świetne, żeby na naszym terenie zrobić takie, a nie inne przedsięwzięcie, bo 
ilość głosów decyduje o tym że to, a nie inne zadanie zostanie wybrane, także 
ustawa ustawą pewne rzeczy trzeba wdrażać natomiast aktywność teraz jest po 
stronie i mobilizacji mieszkańców poszczególnych części naszego miasta, a miasto 
i Sołectwo i Osiedla są nasze. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzi do głosu teraz radny Tadeusz Sławik. 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący dobrze, że ta dyskusja trwała długo, bo wydaje się że  ten  
finał jest kompromisem. Ja osobiście byłem zdania, żeby najwięcej pieniędzy w 
jednostkach lokalnych pozostawić. Budżet miasta to setki tysięcy złotych , a 
społeczność lokalna została doceniona. Budżet obywatelski to dobre rozwiązanie, 
bo ludzie czują, że mają bezpośredni wpływ na decyzję, choć by te niewielkie, ale 
jednocześnie układ jednostek raz sołectwo z drugiej zarządy osiedli są inne 
potrzeby to się częstokroć rozmija, tak w niektórych osiedlach już praktycznie 
wiele rzeczy podstawowych jest zrobionych. W Zdroju gdzieś tam na Słonecznej 
trzeci raz kostka jest układana za mojej, a w sołectwach jak w Bziu czy gdzieś 
dalej ludzie chodzą w błocie czy po byle jakich drogach. No tak to jest. Trudno 
zrobić taki mechanizm, żeby był sprawiedliwy, kiedy są te różne jednostki. Myślę, 
że jest możliwe żeby te rozwiązania wspólne działania wspólne były prowadzone 
jak najbardziej, ale to wola mieszkańców i dobrze że w tym mechanizmie 
ograniczono tą ilość przeznaczoną na te zadania centralne , bo na to są te sporo 
większe pieniądze, a społeczność lokalna ma te niewielkie z czego się bardzo 
cieszy. Obserwuję jak są zadowoleni że te 4 lampy postawione albo kawałek 
chodnika, to ich decyzja i tak się realizuje demokracja. Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Udzielę sobie głosu. Szanowni Państwo w 2011 roku od Pomorza 
wszedł budżet obywatelski w celu uruchomienia społeczności lokalnych tych 
najmniejszych. My jako miasto też jesteśmy lokalną społecznością, ale mówię o 
tej najmniejszej, i tu bardzo dobrze zaznaczył  kolega Radny Kolb. Przewodniczący 
i Sołtysi ,którzy przewodzą tym lokalnym społecznościom, którzy docenili to że w 
naszym mieście to już to w ten sposób funkcjonowało i wiedzą, że tam też każdy 
grosz się liczy. Mieli założone plany bo wiedzą, że nie wszystko na raz i poukładane. 
Sami wiemy, że nie jest problem był duży problem zwłaszcza na początku że nie 
rozumieli pewnych zasad sytuacji w jaki sposób obliczać ten budżet obywatelski 
,tak żeby zrobić to jedno zadanie, a jeżeli już podzielić na 2 lata, żeby to zrobić z 
głową tak, żeby i w jednym i w drugim roku zmieścić się w założonej kwocie. Chcę 
z pełną premedytacją poprzeć wniosek kolegi Michała Urgoła Sołtysa, który 
zrozumiał cel. Szanowni Państwo, jeżeli podniesiemy na 0,6 to na tej bazie tego 
ostatniego budżetu który w  przyszłym roku będzie realizowany to jest podniesienie 
dołożenie do budżetu obywatelskiego 230tys. zł. I uzyskujemy taką sytuację że 
zamiast Radni przepraszam zamiast Sołtysi i Zarządy Osiedli mieć 2 mln.300 tys. 
zł to będą mieli ponad 2 mln.24 tys. zł. Natomiast miasto będzie miało 506 tys. zł 
do dyspozycji. Ja mówię o mieście czyli ogólnomiejskiej inicjatywie. Jeszcze raz 
powtarzam mam obawy patrząc to co działo się w 2017 roku. Była konsultacja było 
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300 tys. zł na światła na Alei. Mamy 2020 rok i świateł nie ma. I tak się boję z 
budżetem obywatelskim, bo nie wiadomo w jaki sposób będzie realizowany. 
Jeszcze była propozycja Pani Prezydent na ostatniej Sesji, żeby pokazać że dwa 
Sołectwa się mogą dogadać, a znamy takie sytuacje że właśnie przy dobrych 
układach w jednej się więcej robi, a w drugim Zarządzie Osiedla mniej. W związku 
z tym uważam że to jest bardzo rozsądkowe podejście. Minimalne podniesienie 
kwoty, co daje mniej więcej i tak jest upust, bo jak rozmawiałam z Radnym 
Michałem Urgołem mówiłem o 0,7%. Tak rozmawialiśmy Panie Michale. W związku 
z tym Pan Michał już tak wywarzono poszedł 0,6 i 80 do dyspozycji Sołectwa i 20% 
ogólnomiejskie. Prosiłbym o uwzględnienie tej sytuacji, bo naprawdę jest ona 
bardzo wywarzona. Dziękuję. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo proszę, żeby mój głos nie był odebrany jako przeciwny lub 
polemika z przedmówcami moimi Proszę Państwa ,bo to nie jest, nie mam na celu 
tego powiedzieć a bym powiedział że zawsze pomimo że jestem z osiedla to 
mówiłem że wszystkie jednostki pomocnicze wydawały środki finansowe 
prawidłowo, jeżeli wydały je zgodnie z ustawą ,zgodnie z prawem zgodnie, z 
ustawą o finansach publicznych , ale może jakoś tak  jak powiedział pan Radny 
Tadeusz Sławik że może na bardziej potrzebne rzeczy, ale Szanowni Państwo 
chciałem powiedzieć że nadal to podtrzymuje że to zero ileś, to każdy może 
zagłosować według własnego uznania, ale wchodzimy w kompetencje Prezydenta 
i niestety nie wiem to musiałaby być wola Prezydenta. Mówimy tutaj o podziale i o 
kwocie ,ale jeszcze następna rzecz i dyskusja jest podzielenie potem tej kwoty i 
już na poszczególne jednostki pomocnicze. Z tym nadal jest ogromny problem i 
był. Jak rozmawiałem czy z Przewodniczącymi Rad Osiedli czy z Sołtysami to 
zawsze było tak - powinniście w miarę możliwości podzielić to jak 
najsprawiedliwiej, więc zespół decydował. Co to znaczy to sprawiedliwe?  Wiemy 
co to jest definicja sprawiedliwości inne takie rzeczy, ale jak Szanowni Państwo to 
zrobić żeby to w miarę było sprawiedliwie i które z kryteriów powinno być 
najważniejsze? Stała kwota? Powierzchnia? czy Ludność? Stała Kwota ja mam 
wyliczanek 28. Pani Naczelnik bardzo przepraszam, że nadokuczałem  tyle i tych 
wyliczanek pomagałyście mi zrobić i osiągnąć. Tu sobie na kartce spisałem 
Szanowni Państwo tylko kilka. Jak mówimy sprawiedliwie ja już nie mówię, bo 
będzie może mi włożone w usta że jestem przeciw Sołectwom. Sołectwa jeszcze 
dostają około 60000 zł z funduszu sołeckiego i on nie spadł Szanowni Państwo 
znikąd tylko z naszego Budżetu jest, i bardzo dobrze niech mają bo powiedzmy 
mają większe problemy i inne niedofinansowanie bardzo dobrze Szanowni 
Państwo, że tak jest, ale jak mówimy teraz to sprawiedliwe proszę Państwa. 
Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - Kolejny głos zabierze Janusz Toborowicz. 
 
Janusz Toborowicz 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Panowie Prezydenci.  Niestety miałem 
troszeczkę dłuższy wywód, ale generalnie rzecz biorąc słuchajcie w definicję tu już 
zostały przytoczone odnośnie budżetu obywatelskiego, ale jedna definicję z którą 
tutaj chyba się zgodzicie Państwo i z którą mamy wielki problem i wymaga wielkiej 
edukacji, a mianowicie że budżet partycypacyjny daje możliwości obywatelom 
poczucia sprawności. Niestety tej sprawności nasi obywatele nie mają. Dzięki 
naprawdę fajnej współpracy, i tu muszę powiedzieć Pani Naczelnik Wydziału 
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Obywatelskiego Pani Więckowskiej zacząłem od kuchni obserwować to co tam się 
dzieje. Nie tylko te kwoty i też słyszałem gdzieś tam że się komuś ludziom coś 
zabiera. Ocenić to tak troszeczkę trudno, że się zabiera bo skoro te pieniążki są 
zaraz przytoczę przykład. I teraz ostatni budżet obywatelski. Mam więcej danych, 
ale ze względu na po prostu ograniczony czas. Przyjęto do realizacji dla informacji 
36 wniosków. Różne te wnioski były oczywiście tam gdzie najbardziej aktywnie 
działały Zarządy Osiedli ,co tu zresztą  zostało potwierdzone, było tych wniosków 
bardzo dużo ale też zauważyłem, że też są wnioski szyte na miarę. Czyli mamy 
określoną kwotę i pod tą kwotę robimy działania. Teraz kwestia samego 
głosowania. Proszę Państwa mieliśmy taką sytuację dość ciekawą teraz bo można 
było wykorzystać internet i listy tak, które można było tutaj głosować. Tylko  1500 
osób było zainteresowanych za głosowaniem za danymi wnioskami. No i faktycznie 
mamy przed sobą dużo pracy. To nie tylko sami Przewodniczący, ale my również 
Radni i nawet za chwilę dam przykład. Mamy do wielkiego działania, wejść do tych 
ludzi z edukacją, mówić o tym budżecie obywatelskim jaką szansę mają mieć tą 
sprawczość. Proszę Państwa Osiedle Gwarków 6500 ponad mieszkańców 
zameldowanych, oddanych 91 głosów .Osiedle Chrobrego 4100, oddanych 107 
głosów. Oczywiście przoduje tutaj działanie Rady Sołeckiej, Radnych dzielnicy Bzie 
gdzie oddano tych głosów najwięcej, bo zaraz to gdzieś miałem napisane 475 z 
czego przez internet tylko tak powiem, że tylko 94 osoby, a tak 381, ale co to 
znaczy te 381? To zarówno Sołtys, Ja idziemy od domu do domu proponujemy  
i zbieramy listy. Tak to wygląda. Teraz na sam koniec. Proszę jeszcze nie dzwonić. 
Mam propozycję, mam propozycję budżet ten miejski kwota 460 000 zł. Słuchałem 
i mieszkańców osiedla Szeroka dzisiaj akurat z Panem Radnym byliśmy na odbiorze 
Szkoły nr 18. Potrzeby monitoring boiska przy szkole jak i parkingu. Dwa… 
 
Piotr Szereda 
 - Jak ktoś głosuje za porządkiem to go utrzymuje.  
 
Janusz Toborowicz 
 - Dobrze bo ja mam propozycję. Druga rzecz , Zofiówka i monitoring obok Dwór 
Obronny w Bziu. Zbieramy się aktywizujemy się, idziemy i zrobimy, a to już 
starczy. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Udzielam sobie głosu. Szanowni Państwo dobrze się stało, że akurat w dobrym 
czasie wstrzeliłem się. To pokazuje intencje większości koalicji, która tutaj w 
Radzie Miasta decyduje. Na poprzedniej Sesji gdzie zbojkotowaliście nasze 
posiedzenie wyszliście tylko dlatego, iż straciliście tylko jeden głos i była 
mniejszość Was, a teraz próbujecie zabrać głos w dyskusji, a sami teraz będziecie 
cierpieć, bo to bije w waszego przedstawiciela, bo nie potrafi wyrobić się w 3 
minuty i chciał rozmawiać dłużej i tak ich jest więcej. Czy to jest sens? Tak ma 
wyglądać Samorząd w Jastrzębiu-Zdroju, że silni przemawiają i nie dają nawet 
dojść do głosu. Mamy po minucie się wypowiadać? Mamy szukać kruczków , żeby 
pięć razy podchodzić do mównicy? To chcieliście uzyskać? Składam wniosek 
formalny o uchylenie pierwszego wniosku o wyznaczenie czasu do normalnego bez 
ograniczeń. Proszę o przygotowanie wniosku. Czy ktoś jest przeciw ma jakiś inny 
argument ? 
 
Alina Chojecka 
 - Jest prośba Klubu o 3 minuty przerwy. 
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Piotr Szereda 
 - Proszę wniosek formalny. Przerwa. Tak? 3 Minuty dla Platformy Obywatelskiej. 
Proszę.  
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący w Radzie Miasta Jastrzębie - Zdrój są trzy kluby: Prawo i 
Sprawiedliwość ,Wspólnota Samorządowa i Koalicja Samorządowa. W związku z 
tym że w naszym klubie są osoby, które nie należą do partii żadnej. Pan non-stop 
korzysta właśnie z tego nazewnictwa niewłaściwego, bo takiej  nazwy w Radzie 
Miasta Jastrzębie-Zdrój nie ma. Bardzo Pana uprzejmie proszę w imieniu tych  
9 radnych, którzy należą do Klubu Radnych Koalicja Samorządowa o nazywanie 
tak jak faktycznie zostaliśmy zgłoszeni do Pana Przewodniczącego na początku 
kadencji. Bardzo proszę w imieniu Pań i Panów Radnych. 
 
Piotr Szereda 
  - Dziękuję. Poprawię się. 
 
Alina Chojecka 
 - Prosimy o 3 minuty przerwy. 
 
PRZERWA 
 
Piotr Szereda 
 - Na Sesji tak będę się wyrażał. 
 
Alina Chojecka 
 - Ale to jest Sesja. 
 
Piotr Szereda 
 - Przyjąłem do wiadomości, przepraszam przyjmuję do wiadomości. Mam na 
wykazie zgłoszenie do dyskusji. Pani Radna Bernadeta Magiera. Tak proszę bardzo 
udzielam głosu.  
 
Alina Chojecka 
 - A wniosek formalny? 
 
Piotr Szereda 
 - Acha przepraszam. Bo tu już widzę głosowanie jest tak przygotowane. 
Przechodzimy do głosowania wniosku formalnego. Wniosek formalny Radnego 
Piotra Szeredy w sprawie uchylenia wniosku dotyczącego 3 minutowych wystąpień  
Radnych. Proszę przechodzimy do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto 
się wstrzymał? Dziękuję. 10 - za, przeciw - 10, wstrzymujących – 1. 
Przewodniczący podejmuje decyzję.  
 
Głosy z Sali 
 - Nie.  
 
 
 
Piotr Szereda 
 - To dalej prowadzimy po 3 minuty. Proszę się trzymać 3 minutowych wystąpień.  
Proszę Radna Bernadeta Magiera.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny radnego Piotra Szeredy w sprawie uchylenia wniosku 
dotyczącego 3 minutowych wystąpień radnych.  
 
Wyniki głosowania 
za : 10, przeciw: 10, wstrzymujący się: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
za (10) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Tadeusz Markiewicz, 
Andrzej Matusiak, Ryszard Piechoczek, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, Michał 
Urgoł, Stefan Woźniak 
przeciw (10) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Urszula Sobik 
wstrzymujący się (1) 
Janusz Toborowicz 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Bernadeta Magiera 
 - Proszę. Nie  było dzwonka. Czekam na dzwonek. 
 
Piotr Szereda 
 - Dzwonek jest na koniec. Proszę. 
 
Bernadeta Magiera 
 - Mogę Panie Przewodniczący? Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo wsłuchuje się 
w tę dyskusję i jestem przerażona. Nie. Dziękuję że mi Pan przypomniał, ale ja 
dalej będę mówiła w ten sposób. Jeżeli chodzi o budżet obywatelski myślę że 
wszyscy się Państwo zgodzicie ze mną miał łączyć, miał dawać pole do popisu 
mieszkańcom ,a on dzieli, będzie dzielił. Ja tu słyszę, bo zabiera miasto, bo za 
mało daje Sołectwo przecież to są pieniądze wszystkich naszych mieszkańców. Nie 
sołeckie, nie miejskie nie „blokersów” tylko nasze. Więc tyle dyskusji ile było przy 
tej uchwale to chyba nie pamiętam, żeby któraś była tak szeroko omawiana i 
dobrze. Tylko po co te spory? Naprawdę  boję się ,że będą takie animozje, będzie 
nienawiść, będzie wyszarpywanie sobie, a to przecież chodzi nam wszystkim chyba 
o dobro miasta bo miasto kochamy. Prawda Panie kolego? Dziękuję bardzo.  
 
Piotr Szereda 
  - Dziękuję za zmieszczenie się w czasie. Radny Tadeusz Markiewicz. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo tak chciałem powiedzieć czy podzieli akurat ? Może nie 
podzieli, bo powiedzmy będzie tak, my nadal mówimy tutaj o jednostkach 
pomocniczych i mamy na myśli oczywiście liderem czy jest Przewodniczący czy 
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członkowie Rady Czy Sołtys, ale niestety już formalnie Przewodniczący lub Sołtys 
takiego wniosku składać nie może. Może złożyć jako nie Sołtys Urgoł, ale Pan Urgoł. 
Nie Przewodniczący Zarządu Osiedla Tadeusz Markiewicz, ale Tadeusz Markiewicz 
i to może zrobić. To po to, to zrobiono Szanowni Państwo żeby włączyć jak 
najszerszą grupę osób, ale ja chciałem powiedzieć nie dyskutujemy i nie mówimy 
o pewnej rzeczy której tak już zabrakło mi głosu, czasu że sprawiedliwie. 
Oczywiście Szanowni Państwo miałem nie głosować wyjść demonstracyjnie, ale nie 
będę tego robił i zagłosuję. Myślę że daj Boże nam doczekać, że przyjmiemy nieco 
inne kryteria, bo na przykład sama powierzchnia też do końca nie robi. Wiem że 
Gminy mają, że teren Gminy na danych powierzchniach, a tutaj jakby np. 
powiedzieć jak zrobić to sprawiedliwie i kto mam mieć? Na przykład jedno z osiedli 
Szanowni Państwo ma mniej jak 500 ludzi i 445 hektarów. Jedno jeszcze z 
mniejszych ma tylko 13 hektarów i 2475 ludzi. Największa jednostka pomocnicza 
Szanowni Państwo ma 4102 mieszkańców i 1700 hektarów, ale z kolei mówimy bo 
trzeba, ale osiedle na przykład Górne Dolne ma 4700 i 860 hektarów gdzie 
Sołectwo , tu już człowiek słabo widzi, Borynia ma 2042 obywateli i 823 
mieszkańców jak teraz to zrobić, hektarów. Jak można to Szanowni Państwo zrobić 
sprawiedliwie?  Wydaje mi się, że było już za późno w tym zaktualizowaniu, że 
jednak musimy Szanowni Państwo przyjąć, że ilość mnie się wydaje mieszkańcy, 
teren który jest własnością Gminy. Tutaj jak mówimy, że akurat tam na Szerokiej 
gdzieś było potrzeba. Gdybyśmy robili tylko i wyłącznie dzielili budżetem 
obywatelskim cały budżet to byśmy wyjątkową niesprawiedliwość wprowadzili. Bo 
Gmina jako jednostka samorządowa to idzie z pomocniczością i innymi jeszcze 
kryteriami , potrzebami. Bo na przykład robi się coś co jest wspólne na przykład 
dla wszystkich mieszkańców i jak teren jest zurbanizowany i jest potrzeba do 
mieszkańców, którzy są, jedno z osiedli które ma 9042 obywateli i ma 105 
hektarów ile tam trzeba zrobić infrastruktury do tych ludzi. To jest Szanowni 
Państwo. Dziękuję czas się skończył. 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo ta dyskusja jest po to, żeby właśnie mieszkańcy się nie 
podzielili, bo wniosek muszą razem wypracować. Kwestia to co poruszał właśnie 
Tadeusz Markiewicz jest złożona i do tego nie odnosimy się bo wiemy, że tam 
nawet grzebać na posiedzeniu takiej Rady Miasta nie ma sensu, bo możemy to 
odwrócić całkowicie do góry nogami. I mamy to co powiedział Radny Tadeusz 
Markiewicz, gdzie nawet tego pola naszej gminnego wartości gdzie stawiać. Nie 
mamy. Może być nawet większość tak Złote Łany. Oni nigdy tam za bardzo nie 
mieli gdzie inwestować. Było wspomaganie Przedszkola co uznaliśmy za niesłuszne 
bo to są do tego inne pieniądze. Tu rozmawiałem z Prezydentem Foksowiczem jak 
najbardziej, ma być strikte. Wygospodarowali teren , żeby zrobić plac rekreacyjny, 
ale Gmina może też tak powiększyć swój teren. Skorzystać z możliwości powzięcia 
terenu, ale tutaj nie chcę omawiać bo znowu będę posądzony że jestem Prezesem 
i dbam o inny interes. Natomiast można ułatwić o decyzję polepszenie i 
przyspieszenie polepszenia wartości i życia na naszych Sołectwach, bo to w tym 
kierunku idzie. Oni chcą poprawy własnej, bo to idzie na chodniki, idzie na place 
rekreacyjne to idzie na jeszcze inne rzeczy, które im na ten dzień dzisiejszy 
najbardziej doskwierają, a które my z pozycji Rady Miasta tutaj czasami możemy 
nie zauważyć. Więc jeszcze raz powtarzam. Propozycja Michała Urgoła, tutaj 
Radnego naszego Sołtysa jest najbardziej dalej idąca dla budżetu niewiele 
znacząca kwota, a dla Sołectw, Zarządów Osiedli bardzo mocno. Dziękuję. 
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Michał Urgoł 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydencie nie zgodzę się z opinią że budżet 
obywatelski dzieli. Nie wiem być może na osiedlach z których Przewodniczącymi 
nie rozmawiałem jest tak, natomiast w Sołectwach i Osiedlach z Przewodniczącymi,  
z którymi rozmawiałem zawsze łączył. Oczywiście jest jakaś rywalizacja między 
jedną i drugą ulicą, ale to nigdy nie prowadziło do jakichś animozji. Być może 
gdzieś tam przez 5 minut podczas głosowania, natomiast zawsze jest , to może w 
przyszłym roku spróbujemy i w tym roku pozbawimy tych mieszkańców tej 
możliwości, ponieważ ta kwota i mówię w przypadku zwłaszcza Sołectw jest zawsze 
niedoszacowana . My na przykład od 2014 roku proszę mnie poprawić jeśli się mylę 
jest budżet obywatelski w mieście Jastrzębiu. Nie mieliśmy żadnych zadań 
miękkich zawsze to były zadania typu utwardzania dróg i oświetlenia jakiś terenów. 
Raczej się to sprowadzało do łączenia mieszkańców. Czy mam jeszcze trochę czasu 
to może postoję, także tyle. Proszę jeszcze jedna uwaga nie uważam, żeby było to 
wchodzenie w kompetencje Prezydenta Panie Radny. Owszem gdybyśmy zapisali 
tą kwotę tak jak proponowałem na pracy zespołu kwotowo  to rzeczywiście byłoby 
wchodzenie tutaj w kompetencje, natomiast moja propozycja jest taka żeby było 
to nie mniej niż 0,6 natomiast Prezydent może w swojej władczości zaproponować 
1% z czego byśmy się tylko cieszyli i Sołtysi.  W imieniu wszystkich 
Przewodniczących Osiedli, Sołtysów jeszcze raz proszę o poparcie mojej 
propozycji. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję bardzo. Radna Alina Chojecka. 
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
Stoję tutaj przed Państwem jako jedna z 23 Radnych, która wiele lat temu wzięła 
na siebie przyjemny obowiązek sprawowania funkcji Radnej Rady Miasta i z całą 
odpowiedzialnością chciałam tutaj Państwu oświadczyć, że wzięłam również 
odpowiedzialność chociaż bezpośrednią osobą która ten ciężar dźwiga jest 
Prezydent Miasta ale nikt nie zmuszał nas do tego żebyśmy się podejmowali tych 
funkcji i rozumiem to poczucie sprawstwa tą potrzebę łączenia ludzi, ale jesteśmy 
odpowiedzialni za finanse w wielu dziedzinach życia. Jednym z elementów jest ten 
budżet 6-letni już budżet obywatelski, natomiast podkreślam i wracam do sprawy, 
która tutaj  zawsze dominuje w budżecie miasta finanse na oświatę, gdzie nasze 
mienie z roku na rok się starzeje i te nakłady rosną. Trzeba przeznaczyć pieniądze 
na budowanie nowych obiektów. Mówię na przykład o Przedszkolu jednym i drugim 
w centrum w Zdroju. To nie jest tak Panie Radny z całym szacunkiem, że ci Radni 
są przeciwko temu żeby podnieść o jedną dziesiątą środki na budżet obywatelski, 
tylko to są takie zasady które obowiązują nas wszystkich w mądrym dysponowaniu 
środkami publicznymi, które pochodzą jak wszyscy wiemy z podatków płaconych 
przez mieszkańców naszego miasta. Pochodzą z subwencji, z dotacji i zadań które 
zlecane są nam przez Rząd. Pan Skarbnik z pewnością po raz nie wiem który będzie 
nam tutaj mówił ile dokładamy do różnych zadań i z uwagi na to, z całym 
szacunkiem Panie Michale dla Pana determinacji ja niestety nie będę mogła 
zagłosować za podwyższeniem tej kwoty do 0,6 z uwagi za odpowiedzialność za 
budżet miasta Jastrzębia-Zdrój który w przyszłym roku będzie budżetem bardzo  
trudnym do zrealizowania, ale realnym z tego co się zapoznałam. Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję bardzo. Pan Prezydent Roman Foksowicz proszę. 
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Roman Foksowicz 
 - Dziękuję. Panie Przewodniczący przede wszystkim Szanowni Państwo budżet 
obywatelski, który z wielkim bólem wprowadziliśmy parę lat temu . Rzecz ,która 
była nowością wszędzie i staraliśmy się to przekuć na nasze miasto również z 
dobrym skutkiem bo jednak ten budżet działa. Jest dobrze wykorzystywany przez 
mieszkańców, ale nie mogę się zgodzić z takimi stwierdzeniami, które padły. 
Niestety Panie Michale tutaj że pozbawiamy mieszkańców czegokolwiek 
ograniczając z 10% do 20%. To nie jest pozbawianie kogokolwiek mieszkańców 
możliwości. Wielokrotnie przecież do tego budżetu obywatelskiego dokładamy. 
Jeżeli wyjdzie w przetargu więcej niż zakładamy niż ten limit jest ,to zdarza się że 
dokładamy i niestety być może powinniśmy w tym momencie odrzucić taki 
wniosek, nie realizować go bo przecież wycena była zła. Sam Pan złożył teraz 
wniosek o dołożenie. No wielokrotnie zdarza się nie z naszej winy, że te inwestycje 
nie są realizowane w danym roku i takich przypadków też jest wiele. Siłownia na 
ulicy Klubowej gdzie nie możemy wyłonić wykonawcy, albo nie ma wykonawców, 
albo ceny przekraczają bardzo wysoko i nikt się nie zgłasza , ale konsekwentnie 
jest to w końcu wykonywane. Kolejny przykład na etapy podzielone na Przyjaźni 
zagospodarowanie jaru przy ulicy Moniuszki. Na etapy, które sukcesywnie są 
realizowane i w końcu w tym roku sfinalizowano całość i zrobiono. A to przekraczało 
wielokrotnie wartość tego, które przypadało na to Osiedle. Takich przypadków jest 
naprawdę bardzo dużo i nie można mówić że pozbawiamy mieszkańców 
czegokolwiek. Jest to wykorzystywana jest to z budżetu miasta nie jest to żaden 
inny budżet tylko nasz budżet miasta, który tutaj wszyscy uchwalamy. Te środki 
ogólnodostępne również mogą być dobrze wykorzystane przez Sołectwo jedno albo 
wiele Sołectw. Podoba mi się ta inicjatywa którą Pan Radny Toborowicz 
przedstawił, że możliwość złożenia takiego wniosku. Ona będzie. Wtedy budżet 
400 tys. zł jest lepszy do wykorzystania niż inny .To też mieszkańcy będą głosować 
a życie pokazuje jednak, że aktywność mieszkańców Sołectw jest dużo większa niż 
aktywność na Osiedlach. Tych mieszkańców przychodzi więcej na zebrania więcej 
głosuje. Większa inicjatywa pod względem składania wniosków. Ten problem 
niestety aktywizacji naszego społeczeństwa no wszędzie jest widoczny. To jest 
widoczne na zebraniach spółdzielczych to jest widoczne na zebraniach osiedlowych 
organizowanych przez Miasto. To jest ta trudna działalność właśnie u podstaw 
Sołtysów, Przewodniczących Osiedli gdzie zaczyna powoli brakować też chętnych 
do tej pracy. Nigdy nie była to praca łatwa, bo wymaga współpracy i zadowolenia 
większości mieszkańców, tak samo jak praca Radnego, ale Szanowni Państwo nie 
możemy mówić takich rzeczy że kogoś pozbawiamy jakiś możliwości. Nie, my te 
możliwości dajemy i cały czas rozszerzamy natomiast chciałbym przytoczyć z 
ustawy. 
 
Piotr Szereda 
 - Tak Panie Prezydencie czy Pana czas też obowiązuje? Bo już 6 minut . 
 
Roman Foksowicz 
 - Chyba wniosek był o ograniczenie Radnym dyskusji. Dobrze. Już przepraszam 
kończę. W ustawie jest jasno zapisane co może określić Rada Gminy w uchwale 
dotyczącej budżetu obywatelskiego. To są wymogi formalne jakie powinny 
obowiązywać, zgłaszane projekty z uwzględnieniem o ile jest to możliwe 
uniwersalnego projektowania i tak dalej. Wymagana liczba podpisów mieszkańców 
popierających projekt. Zasada oceny zgłoszonych projektów. Zasada 
przeprowadzania głosowania, ustalania wyników i podawania ich do publicznej 
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wiadomości. To są kompetencje Rady. Natomiast określenie wysokości środków 
oczywiście jest pewna stała rzędna do wysokości 0,5% wydatków Gminy zawartych 
w ostatnim przedłożonym w minimalnie, przepraszam minimalnie. Oczywiście. 
Także tak to zostało określone i myślę że tego nie będziemy zmieniać ze względu 
na budżet na 2021 rok .Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Radny Tadeusz Markiewicz proszę. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo przejęzyczyć może się każdy i Pan Prezydent też i tak jak Pan 
Prezydent poprawił ustawodawca mówi, że nie mniej jak i może więcej. Tutaj ja 
akurat nie jestem jakby generalnie przeciw wnioskowi Pana Sołtysa Urgoła, ale ja 
jestem trochę legalista i Rada Miasta działa tylko i wyłącznie w zakresie prawa i 
zgodnie z prawem i nie może sobie domniemywać kompetencji. Więc ten wniosek 
Pana Panie Sołtysie gdyby był tworzony złożony na etapie tworzenia budżetu to 
mógł iść ze strony Rady, Radnego, Komisji innej do Prezydenta o wyznaczenie 
kwoty na przykład 0,6, 0,7 lub innej, ale to i tak Prezydent musiałby określić. A w 
tej chwili kategorycznie przekraczamy wchodzimy w uprawnienia Prezydenta i 
przekraczamy swoje uprawnienia. Bo niestety już procedura budżetu przeszła i na 
dziś nie możemy. Wiem kiedy można byłoby zrobić. Nie namawiam, nie dyskutuje. 
Jeszcze raz powtarzam Szanowni Państwo ten budżet obywatelski to był właśnie z 
myślą o daniu szansy i możliwości aktywniejszej bardziej aktywnej grupy ludności. 
Nie wiem kto kogo miał na myśli, ale jak sami tutaj już z wypowiedzi mówimy że 
to właśnie na tych Sołectwach, że mogą dwa Sołectwa, że inni. Nie budowali byśmy 
tego w Mszanie, w Godowie, na Księżycu tylko u nas w Jastrzębiu. Nikt nikomu nie 
zabrał ani 10 groszy.  
 
Piotr Szereda 
 - Ja tylko ad vocem. Myślę że Rada Miasta jeszcze budżetu nie uchwaliła, a to jest 
kompetencja Rady Miasta i prace nad budżetem jeszcze trwają. Jeszcze budżet nie 
został zatwierdzony i mam taką nadzieję że jeszcze wnioski Radnych i te, które 
wpływają na przykład z Komisji będą rozpatrywane. Więc Rada Miasta może 
zasugerować zmianę tak? Myślę że tutaj nie przekraczamy prawa. Radny Andrzej 
Matusiak. Proszę. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo ja bym się chciał dowiedzieć ile było 
wniosków tutaj ze strony Sołectw, Zarządów Osiedli którzy po prostu poparli tą 
inicjatywę Prawa i Sprawiedliwości odnośnie 10%? 
 
 
Piotr Szereda 
 - Generalnie wniosków było około 15 tylko, że nie do końca było tak. Bo jeden 
wniosek który dawał 30 - 70. Parę wniosków o których Pani Prezydent mówiła było, 
żeby nie zmieniać co mówiłem na Sesji. Prawnie jest niemożliwe do zrealizowania, 
i kilka wniosków które że tak powiem były właśnie z Sołectw i z kilku Osiedli gdzie 
było 10- 90. 
 
Barbara Więckowska  
 - 8 wniosków.  
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Andrzej Matusiak 
 - To proszę Państwa jeżeli chcemy uszanować możliwość działalności faktycznie 
Sołectw i Zarządów Osiedli to powinniśmy dać większe pieniądze na to żeby mogli 
tym pieniędzmi gospodarzyć . To właśnie jest inicjatywa Prawa i Sprawiedliwości o 
to, żeby dać więcej środków finansowych na sam dół. Państwo sami mówicie o tym 
że powinni mieszkańcy decydować, ale jeżeli Państwo macie możliwość wybrania 
teraz czy zostawiamy im 90% czy 80% to też w jakiś sposób Państwo  decydujecie 
o tym czy chcecie żeby więcej tych środków było właśnie tam jak najniżej i żeby 
więcej tych środków mogli przeznaczyć właśnie mieszkańcy danego Osiedla na 
dane rzeczy. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Ad vocem. Tak Proszę Panie Prezydencie. 
 
Roman Foksowicz 
 - Panie Przewodniczący. Padło pytanie ile Zarządów Osiedli i Sołectw poparło. Z 
21 -  8 .Czyli to nie jest większość jak potrafię liczyć. 
 
Michał Urgoł 
 - A ile Sołectw? 
 
Roman Foksowicz 
 - 8 jednostek pomocniczych, a pozostali po prostu zgadzają się z tą opcją 
prawdopodobnie, która jest przygotowana.  
 
Piotr Szereda 
 - Ja rozmawiałem tam gdzie nawet pieniędzy nie dostaną bo nie mają gdzie 
wydać. Będą średnio zainteresowani bo są tacy mówimy szczerze i otwarcie.  
 
Roman Foksowicz 
 - Większość moim zdaniem  to z 21 to 8 to nie jest .Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dobrze. Dziękuję bardzo. Myślę że już kończymy tą dyskusję. Szanowni Państwo 
proszę Panie Michale czyń Pan powinność. Pierwszy wniosek głosujemy wnioski i 
postaram się tak ułożyć te wnioski żeby te które są dalej idące od tych mniej  
żebyśmy wiedzieli jak postępujemy. Wniosek pierwszy. Proszę Panie Michale. 
To jest wniosek właśnie Radnego Michała Urgoła. Ja powiem tylko tak w skrócie  
dotyczy - będzie wynosić co najmniej 0,6 jeżeli chodzi o wydatków miasta 
Jastrzębie-Zdrój i kwota będzie podzielona 20% do 80.  
 
Michał Urgoł  
 Tak. Czyli głosujemy wniosek o zmianę zapisów w projekcie uchwały na co 
najmniej 0,6% wydatków i podziale kwoty 20% na zadania ogólnomiejskie 80 na 
zadania osiedlowe  i sołeckie.  
 
Piotr Szereda 
 - Proszę Państwa przechodzimy do głosowania nad wnioskiem. Kto jest za 
przyjęciem? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Oddaliśmy wszyscy 
głosy. 9 - za , przeciw – 12. Wniosek upadł. 
 
 



44 
 

Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Michała Urgoł do projektu uchwały w sprawie Jastrzębskiego 
Budżetu Obywatelskiego dotyczący podziału kwoty: a) 20% kwoty - zadania 
ogólnomiejskie b) 80% kwoty - zadania osiedlowe/sołeckie - (0,6%).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (9) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Ryszard Piechoczek, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
PRZECIW (12) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, 
Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do kolejnego wniosku. 
 
Michał Urgoł 
 - Panie Przewodniczący jeszcze takie pytanie ponieważ są dwa wnioski tożsame. 
Czy będziemy głosowali każdy z tych wniosków osobno? 
 
Piotr Szereda 
 - Jeżeli tożsame to potraktujemy go, jako łączne.  
 
Michał Urgoł 
 - Dobrze to  jest wniosek Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia oraz wniosek 
klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości w sprawie podziału kwoty na zadania 
ogólnomiejskie i osiedlowe sołeckie według następujących kryteriów 10% kwoty 
zadania ogólnomiejskie 90% kwoty zadania osiedlowe i sołeckie.  
 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo przechodzimy do głosowania za tym wnioskiem. Kto jest za 
tym wnioskiem?  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Proszę jeszcze raz powtórzyć.  
 
Michał Urgoł 
 - Powtórzyć?  Szanowni Państwo głosujemy nad wnioskiem Klubu Radnych Prawa 
i Sprawiedliwości oraz wnioskiem Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
dotyczącym kwoty przeznaczonej na realizację zadań w ramach Jastrzębskiego 
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budżetu obywatelskiego. Proponuje się następujący podział 10% to jest kwoty 
zadanie ogólnomiejskie 90% kwoty zadanie osiedlowe, sołeckie przy tym 0,5% 
budżetu wydatków w danym roku.  
 
Piotr Szereda 
 - Zgadza się. Mamy wniosek łączny. Proszę Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję. Przeciw - 12 za - 8. Wniosek upadł. Dziękuję bardzo. 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość oraz Komisji Polityki 
Gospodarczej i Bezrobocia dotyczący zmiany zapisu w projekcie uchwały w 
sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego w § 3 pkt 2: a) 10% kwoty - 
zadania ogólnomiejskie, b) 90% kwoty - zadania osiedlowe/sołeckie.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 12, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (8) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Ryszard Piechoczek, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, Stefan Woźniak 
PRZECIW (12) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, 
Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz 
BRAK GŁOSU (1) 
Michał Urgoł 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego 
protokołu. 
 
 
Piotr Szereda 
 - Mamy kolejny wniosek tylko, że on jest innej natury to jest wniosek Radnego 
Grzegorza Mosonia  w sprawie zmniejszenia wymaganej liczby osób na liście 
poparcia potrzebnej dla skutecznego zgłoszenia projektu zadania 
ogólnomiejskiego co najmniej 50 mieszkańców zmienić na co najmniej 15. Tak? 
Dobrze zrozumiałem? Czy ktoś jakieś ma uwagi do tego? Proszę się zgłosić ,że tak 
powiem do dyskusji. Proszę Tadeusz Radny Tadeusz Markiewicz. Czas 3 minuty. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo ja mam uwagę do tego wniosku. Czy nie będziemy łamać 
przepisów prawa, które mówią, że musi być procent zero ileś, bo to mówimy o 
wniosku ogólnomiejskim  - Tak? 
 
Barbara Więckowska 
 - Nie Panie Radny. Mówi o tym ustawa, że nie może być większa liczba podpisów 
niż 0,1 podpisów mieszkańców.  
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Tadeusz Markiewicz 
  - To jak wychodzi na osiedlach ? Chciałbym żebyśmy nie łamali prawa.  
 
Barbara Więckowska 
 - Mówimy o zdaniu ogólnomiejskim w skali całego miasta. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - To ile wynosi średnio w mieście ten procent mieszkańców? Bo 15 będzie za mało.  
 
Krzysztof Kucia 
 - Przy 9000 to jest 9 osób. Zawsze przy poniżej 1000 to już jest mniej niż jedna 
osoba.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Tak, to przy budżecie ogólnomiejskim musimy mówić o liczbie mieszkańców 
całego miasta Jastrzębia-Zdroju? 
 
Krzysztof Kucia 
 - Tak, ale mamy próg dolny. Jeżeli dobrze zrozumiałem wniosek dotyczy obniżenia 
tego progu, a nie podwyższenia.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Zgodne będzie to? 
 
Krzysztof Kucia 
 - W mojej ocenie tak.  
 
 Tadeusz Markiewicz 
 - Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Czy wszyscy Radni zrozumieli. W związku z tym przechodzimy do 
głosowania wniosku radnego Grzegorza Mosonia. Proszę Panie Przewodniczący. 
Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 16 głosów  - za,  
3 - przeciw. Wniosek został przyjęty. 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 31 do niniejszego 
protokołu. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek radnego Grzegorza Mosonia do projektu uchwały w sprawie 
Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego dotyczący zmniejszenia wymaganej 
liczby osób na liście poparcia z co najmniej 50 mieszkańców, na co najmniej 15 
mieszkańców Jastrzębia-Zdroju.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
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Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, 
Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Iwona 
Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
PRZECIW (3) 
Mirosław Kolb, Piotr Szereda, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Jarosław Potępa, Tadeusz Sławik 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Piotr Szereda 
 - W związku z powyższym razem z tą poprawką, bo ten wniosek radnego Grzegorz 
Mosonia przeszedł głosujemy nad projektem uchwały. Teraz projekt uchwały. 
Będziemy głosować projekt uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu 
Obywatelskiego. Tak żeby było po poprawce, którą uwzględniliśmy od Radnego 
Grzegorza Mosonia. Szanowni Państwo gotowi do głosowania? Kto jest za? Kto jest 
za przyjęciem tego projektu uchwały ? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Tekst 
jednolity oczywiście. 12 - za, 4 - przeciw, wstrzymujących - 5. Uchwała została 
przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie Jastrzębskiego Budżetu Obywatelskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, 
Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz 
PRZECIW (4) 
Mirosław Kolb, Ryszard Piechoczek, Piotr Szereda, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Andrzej Matusiak, Tadeusz Sławik, 
Michał Urgoł 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do niniejszego 
protokołu. 
 
Michał Urgoł 
 - Przechodzimy do głosowania nad Statutem Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo zgłoszę się do dyskusji. Szanowni Prezydenci, Szanowni 
Radni. Myślę że będziemy głosować nad ważnym dokumentem. Zespół pracował 
można powiedzieć ponad rok czasu, bo pierwsze posiedzenie odbyło się w miesiącu 
listopadzie. Radni z poszczególnych Klubów także Prezydenci, Biuro Prawne nasze, 
Pan Sekretarz, Pan Skarbnik w zależności od sytuacji. Dosyć długo pracowaliśmy, 
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ponieważ też sytuacja Covidowa zmusiła nas do pewnej przerwy bo nie mogliśmy 
w małym gremium spotykać się i nie chcieliśmy ryzykować. Było bardzo dużo 
wniosków, uwag , propozycji. Największy mieliśmy problem jak ułożyć Statut, tak 
żeby był zgodnie z Ustawą ponieważ wiele zapisów poprzedniego naszego Statutu 
jakby ustała i teraz praktyka może bardziej nawet prawna, że nie można literalnie 
przepisać paragrafu wnoszącego do Statutu z Ustawy .Bezpośrednio przekład 
procedować w Statucie. Staraliśmy się żeby ten dokument był zrozumiały dla 
naszych mieszkańców. Oczywiście dla nas Radnych przede wszystkim bo my 
będziemy przede wszystkim korzystać natomiast, żeby mieszkańcy czytający nie 
musieli lawirować po jeszcze wielu innych przepisach. Praca zespołowa doszliśmy 
do takiego efektu, że wniosków mamy trzy. W Związku z tym biorąc pod uwagę 
dokument obszerny to ja chciałem przede wszystkim podziękować Radnym, którzy 
brali udział w tej pracy. Właśnie tutaj stronie 4 Przepraszam 4 . Chciałbym bardzo 
podziękować Radnym i tutaj Pani Prezydent , Prezydentowi Foksowiczowi, który 
najczęściej z nami rozmawiał, Biuro Prawnemu, Sekretarzowi, że potrafiliśmy to 
scalić.  Ten dokument jest obrazujący w jaki sposób będziemy mogli pracować. 
Myślę że jeszcze trochę dyskusji będzie nad tymi wnioskami, ale ja powiedzmy z 
tej pracy jestem zadowolony. Jeszcze raz tym którzy ze mną współpracowali 
bardzo gorąco dziękuję. Poddajemy właśnie do dyskusji całej Rady naszą 
propozycję. Widzę że już się Radny Tadeusz Sławik zgłosił. Proszę udzielam Panu 
Radnemu głosu.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo to już któryś Statut nad którym 
przyszło pracować, ale powiem tak bo trochę refleksyjnie z niepokojem obserwuję 
gdzie ten samorząd może zmierzać. Proszę sobie wyobrazić tu osią dyskusji tego 
Zespołu stało się takie dążenie, o czym Pan Przewodniczący wspominał, 
przynajmniej moje również aby stworzyć spójny dokument który byłby normalnym 
dokumentem, czytelnym dla mieszkańca naszego miasta, a osią bo jest jakaś 
ustawa o samorządzie można powiedzieć trwała. Samorządny funkcjonują jakieś 
dziwne akty normatywne, jakaś praktyka prawna ,a to Nadzór Wojewody to nas 
próbowano wtłaczać w takie przygotowanie Statutu ,aby moim zdaniem istotnych 
zapisów dla funkcjonowania miasta . Statut to jest podstawowy dokument 
formalno - prawny. Podstawowy najważniejszy bo jest jakieś stanowisko, bo jest 
jakiś zapis, że nie można powtórzyć zapisu ustawy. Są niezbędne takie zapisy  
w tych fundamentalnych artykułach naszego Statutu. Tak żeśmy sobie 
dyskutowali. Pozytywizm prawniczy jest absurdalny czasami naprawdę. To jest 
ścieżka donikąd. Dla samorządu dyskusję z poprzednimi Statutami były zupełnie 
inaczej, inaczej to przebiegało normalnie można powiedzieć. To nie odnosi się do 
osób bo myśmy rozmawiali w taki sposób, żeby jakieś te kompromisy zawierać. 
Tylko ja to obserwuję tak jak mówię z niepokojem w którym kierunku idzie 
samorząd. Za chwilę po co Rada Miasta,  niepotrzebna po co? Nadzór Wojewody i 
ustali nam Statut. My tu jesteśmy zbędni tak de facto. Taki głos o wolność 
samorządów. Można powiedzieć. Prawników też proszę ,o to żeby mieć to na 
uwadze. Nie tylko ten pozytywizm, przepraszam już nie będę przymiotnika używał 
prawniczy.  Nie to nie jest ścieżka .Nie wiem jeszcze co Nadzór Wojewody z tym 
zrobi. Niech robi co chce. To do Sądu najwyżej pójdziemy administracyjnego jeśli 
uzna że znowu powtórzono zapisy Ustawy, bo taki jest czyjś wymysł. Za 5 lat 
będzie inna moda prawnicza. Będą inne argumenty tutaj przytaczać. To irytujące 
może za dużo emocji Szanowni Państwo,  ale tak to wygląda, tak to w mojej ocenie 
wyglądało. Zwracam jeszcze uwagę na to, że w Radzie Miasta byłem w różnych 
sytuacjach. Opcji rządzącej, opozycji, żeby intencje Statut przygotować 
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uniwersalny. Bo bywa tak, że ktoś rządzi a potem z opozycji i vice versa .Tak jak 
konstytucję marcową przeciwko Marszałkowi,  bo żeby nie było za silnej władzy , 
kwietniową odwrotnie. Prawda, silna władza i tak dalej . To jest uniwersalna idea 
samorządu. Róbmy  Statut żeby równowagę między władzami zachować, żeby te 
konwencje faktycznie wynikające z Ustawy o Samorządzie w odpowiedni sposób 
zapisać. Wydaje się jednak że udało się to w przeważającej mierze zrobić i takie 
zapisy w tym Statucie się znalazły. Dziękuję bardzo.  
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Nie widzę żeby ktoś się zgłaszał. W związku z tym przechodzimy do 
głosowania wniosków. Wnioski ułożone są według kolejności paragrafów Statutu 
czyli po kolei gradacyjne, bo tutaj nie ma ważniejszych mniej ważnych wniosków 
tylko żeby się nie pogubić. W związku z tym proszę Panie Przewodniczący Komisji 
o przedstawienie wniosku pierwszego.  
 
Michał Urgoł 
 - Wniosek numer 1 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój. Dotyczy wykreślenia w paragrafie 27 ustęp 1 i 2 
w brzmieniu Rada powołuje Komisję Rewizyjną. Punkt drugi w skład Komisji 
Rewizyjnej wchodzą Radni przynajmniej po jednym przedstawicielu z każdego 
klubu z wyjątkiem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Piotr Szereda 
 - Żeby tak wyjaśnić to jest właśnie jeden z tych zapisów, który naprawdę już było 
ciężko nawet stylistycznie zmienić, ale jest to przepisane bezpośrednio z Ustawy. 
W Związku z tym Pani Prezydent zawnioskowała, żeby ten zapis właśnie w tym 
brzmieniu wykreślić. W związku z tym jeżeli wiemy o co chodzi, przechodzimy do 
głosowania wniosku. Wykreślenie w § 27 przypomnę pierwszego  
i drugiego ustępu. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 18 - za,  
3  - przeciw. Poprawka została przyjęta.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek Nr 1 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój dotyczący wykreślenia w § 27 ust. 1 i 2 w 
brzmieniu: § 27. 1. Rada powołuje Komisję Rewizyjną. 2. W skład Komisji 
Rewizyjnej wchodzą radni, przynajmniej po jednym przedstawicielu z każdego 
klubu, z wyjątkiem Przewodniczącego i Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, 
Andrzej Matusiak, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław 
Potępa, Iwona Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan 
Woźniak 
PRZECIW (3) 
Mirosław Kolb, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda 
NIEOBECNI (2) 
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Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 33  do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Wniosek drugi. Proszę. 
 
Michał Urgoł 
 - Wniosek numer 2 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta dotyczący wykreślenia w § 27 ustęp 4 i 5. Czy ja mam odczytywać 
brzmienie tych? Proszę ,po to żebyśmy wiedzieli.  Punkt czwarty do zadań Komisji 
Rewizyjnej należy: po pierwsze rozpatrywanie sprawozdania finansowego miasta, 
sprawozdania z wykonania budżetu wraz z opinią regionalnej izby obrachunkowej 
o tym sprawozdaniu oraz informacji o stanie Mienia Miasta i przedstawienia Radzie 
wniosku w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta. Po drugie: kontrola 
prawidłowości realizowania przez Prezydenta Miasta oraz gminne jednostki 
organizacyjne i jednostki pomocnicze zadań statutowych i uchwał Rady. Po trzecie: 
kontrola gospodarki finansowej Prezydenta Miasta i jednostek organizacyjnych 
Miasta. Po czwarte: przedkładanie Radzie do zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
z wykonania planu kontroli. Po piąte wykonywanie innych zadań zleconych uchwałą 
Rady. Punkt 5- uprawnienia kontrolne Komisji Rewizyjnej nie naruszają uprawnień 
kontrolnych innych komisji powoływanych przez Radę i Radnych. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Radni to jest podobna sytuacja. Zapis ustawowy. Proszę  
o przegłosowanie projektu tego wniosku. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się 
wstrzymał? Dziękuję. 17 głosów -  za, 4 -  przeciw. Wniosek został przyjęty. Będzie 
w Statucie poprawka. 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek Nr 2 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój dotyczący wykreślenia w § 27 ust. 4 i 5 w 
brzmieniu: 4.Do zadań Komisji Rewizyjnej należy: 1) rozpatrywanie 
sprawozdania finansowego Miasta, sprawozdania z wykonania budżetu wraz z 
opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu oraz informacji o 
stanie mienia Miasta i przedstawienia Radzie wniosku w sprawie absolutorium dla 
Prezydenta Miasta, 2) kontrola prawidłowości realizowania przez Prezydenta 
Miasta oraz gminne jednostki organizacyjne i jednostki pomocnicze zadań 
statutowych i uchwał Rady, 3) kontrola gospodarki finansowej Prezydenta Miasta 
i jednostek organizacyjnych Miasta, 4) przedkładanie Radzie do zatwierdzenia 
rocznego sprawozdania z wykonania planu kontroli, 5) wykonywanie innych 
zadań zleconych uchwałą Rady. 5.Uprawnienia kontrolne Komisji Rewizyjnej nie 
naruszają uprawnień kontrolnych innych komisji powoływanych przez Radę i 
radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 



51 
 

ZA (17) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, 
Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona 
Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
PRZECIW (4) 
Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34  do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Wniosek numer trzy Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Michał Urgoł 
 - Wniosek dotyczy wykreślenia paragrafu 37 w brzmieniu - Rada powołuje Komisję 
do rozpatrywania Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Piotr Szereda 
 - Podobna sytuacja. Chcę zwrócić uwagę, że nasza Rada Miasta wymyśliła ten 
zapis, który się znalazł w ustawie. Byliśmy jako jedni z pierwszych. Na nasz 
wniosek zresztą pracy bo widzieliśmy, że jest taka potrzeba . Proszę przechodzimy 
do głosowania. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję. 15 - za, 
przeciw - 5. Wniosek został przyjęty. 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek Nr 3 Prezydenta Miasta do projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój dotyczący wykreślenia § 37 w brzmieniu: § 37. 
Rada powołuje komisję do rozpatrywania skarg, wniosków i petycji. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, 
Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Urszula 
Sobik, Janusz Toborowicz, Stefan Woźniak 
PRZECIW (5) 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Andrzej Matusiak, Tadeusz Sławik, Piotr Szereda 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Michał Urgoł 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 35  do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Ostatni wniosek .Proszę bardzo. 
 
Michał Urgoł 
 - Wniosek Klubu Radnych Koalicja Samorządowa do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój. Dotyczy wykreślenia w § 49 ustęp 1 
punktu 9 w brzmieniu - celem utrwalenia zasady jawności oraz upowszechniania 
wiedzy o działaniach organów miasta Rada będzie współuczestniczyć w 
kształtowaniu i nadzorować politykę informacyjną prowadzoną przez środki 
masowego przekazu będące we własności bądź współwłasności miasta oraz 
działające lub realizujące programy informacyjne o działaniach organów miasta na 
jej zlecenie. Zasady współudziału w kształtowaniu polityki informacyjnej miasta 
oraz prowadzenia nadzoru nad polityką zostaną określone odrębną uchwałą. 
Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę  kliknąć dyskusja, będziecie bardziej czytelni. 
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący , Panowie Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
Radni Rady Miasta pracując w poszczególnych miesiącach w oparciu o plany pracy 
poszczególnych Komisji, Sesji Rady Miasta na bieżąco uczestniczą w 
podejmowaniu różnych przedsięwzięć związanych z funkcjonowaniem miasta. 
Budżet uchwalany przez Radnych Rady Miasta ,Wieloletnia Prognoza Finansowa 
wraz z wykazem zadań które są realizowane. Związane są również z 
wcześniejszymi punktami Panie Przewodniczący naszego Statutu. Mówię o 
paragrafie 49 punkt pierwszy - Radni realizują swoje obowiązki w szczególności 
poprzez i wymienione są wszystkie działania wykonywane przez Radnych - 
propagowanie zamierzeń dokonań Rady, konsultowanie spraw, informowanie 
mieszkańców o stanie miasta. Proszę Państwa i właśnie akurat chciałam powiedzieć 
teraz o gazecie samorządowej, że umieszczane są w niej informacje właśnie o 
działaniach Rady Miasta. O tym jakie inwestycje zostały wykonane. Pojawiają się 
informacje o działalności organizacji pozarządowych, stowarzyszeń, naszych 
jednostek organizacyjnych czyli placówek szkolnych, Mosir-u ,Mok-u i innych. W 
związku z tym wydaje mi się, nie wydaje mi się tylko to jest stanowisko akurat 
Klubu Radnych Koalicji Samorządowej, że te zapisy poprzednie które zostały 
przytoczone opracowane przez przedstawicieli wszystkich klubów są zapisami 
wystarczającymi i dlatego też taki wniosek mojego Klubu. Dziękuję bardzo. 
Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Kolejny głos zabierze Radny Andrzej Matusiak.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. W tej gazecie w tej chwili to się tylko 
znajduje to co akceptuje Pani Prezydent. Nie ma takiej możliwości żeby Rada 
Miasta nawet stanowisko Klubu mieszkańcy mogli poznać w gazecie 
samorządowej. Państwo zawłaszczyliście sobie tą gazetę dlatego że na początku 
żeście Państwo uwzględnili to że każdy Klub będzie miał możliwość redagowania 
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swojej opinii. Mieszkańcy tej opinii nie poznają z tej gazety, a powinni ją poznać. 
A czy Państwo będziecie skłonni na przykład,  żeby dać protokół z Komisji 
Rewizyjnej. Nie dacie Państwo tego. Państwo blokujecie grupę Radnych, która ma 
inne zdanie niż Pani Prezydent. Tak to wygląda przynajmniej do tej pory. 
Próbowaliśmy na tej zasadzie, że przecież każdy Klub powinien się wypowiedzieć  
w pewnych tematach. Zwłaszcza na przykład w sprawie budżetu. My nie mamy 
takiej możliwości bo Państwo pokazujecie, że Rada przegłosowała budżet, ale nie 
do końca pokazujecie Państwo jak ten budżet został przegłosowany. Dlaczego na 
przykład były inne wnioski, wyjaśnienia tych wniosków i te kluby by to mogły 
zrobić. Państwo nie dopuszczacie do tego. Państwo żeście zawłaszczyli tą gazetę. 
Państwa Prezydenci i Koalicja tak żeby nie nazywać inaczej. 
 
Piotr Szereda 
 - Panie Prezydencie proszę. 
 
Roman Foksowicz 
 - Dziękuję panie Przewodniczący. Panie Radny gazeta samorządowa to nie jest 
gazeta publicystyczna w której można felietony pisać i stanowiska klubów i tak 
dalej. To jest gazeta informacyjna która ma za zadanie poinformować 
mieszkańców o tym jak wykonywana jest praca Rady Miasta i to jest czynione. 
Jakie działania podejmuje miasto, co się dzieje w mieście, jakie inwestycje 
zrealizowane. I po to jest ta gazeta i niestety  nie będzie tak, że to będzie można 
publikować różne swoje opinie. Do tego macie inne  media. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Radny Tadeusz Sławik. 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący znowu słowa, które wypowiadam od paru kadencji. Gazety 
samorządowe to jest wiem czemu, tak w głowach to jest układane organów 
wykonawczych, że faktycznie zawłaszczają te gazety. Tak to się dzieje. To nie tylko 
w naszym mieście. Jeszcze dziwniejsze jak ktoś siedzi w barwach opozycji, to 
domaga się wolności w tej gazecie, aby jednak i tu chciałem przypomnieć, że 
samorząd tworzą dwa organy Szanowni Państwo. Organ stanowiący  
i uchwałodawczy którym jest Rada Miasta. Organ stanowiący i uchwałodawczy,  
i drugi organ wykonawczy w którym jest Prezydent Miasta, Wiceprezydenci  
i pracownicy. Tak to jest. Tak to było w Rzeczypospolitej od wieków że są dwa 
organy. Tak jest na poziomie parlamentu dwie izby organ wykonawczy Rząd. 
Proszę zobaczyć ten zapis hipotetycznie pozwoliłby, aby Rada Miasta jako jeden z 
dwóch organów miała jakikolwiek wpływ na treści w tej gazecie samorządowej 
"Jastrząb" . To jest oczywiste że tak powinno być. Czym innym jednakże jest opis 
bardzo krótki zdawkowy żeby był o tym, że obradowała Komisja. Temat Komisji. 
Rada Miasta jest miejscem dyskusji i to nie jest tak, że jak ktoś ma inny pogląd 
niż ktoś to nie kocha naszego miasta. To nie na tym rzecz polega. Idea samorządu, 
ucieranie się stanowisk. Na tym to polega i to wino być również pokazane w gazecie 
zwanej samorządową. Ona jest gazetą prezydencką. Czy to był prezydent do Pana 
Janusza nie sięgam, ale czy to był Prezydent Janecki czy Prezydent Anna Hetman 
jest ta sama maniera. Czemu to tak jest. Czym więcej zdjęć to lepiej. No nie wiem. 
To jest słabość, ja to oceniam jako słabość władzy. Potem oczywiście są jakieś tam 
dążenia, jak ktoś chce to robić to gdzieś indziej pokazuje. Natomiast to są 
pieniądze publiczne. Skoro są dwa organy stanowiący i wykonawczy to winno być 
również miejsce na prezentowanie tychże stanowisk. To w różnych formułach 
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można robić. Jeszcze jedno chciałem powiedzieć dokument nazywa się Statut 
Miasta. Dopiero de facto normuje pracę Rady Miasta Szanowni Państwo i uważam 
również tak na koniec że niezręcznie że poprawki do dokumentu który normuje 
pracę Rady Miasta to my mamy. Proszę rozdziały sobie przeczytać. To zgłasza Pani 
Prezydent miasta. To można było inaczej zrobić, bardziej elegancko. Organ 
wykonawczy proponuje zapisy do Statutu Miasta, który de facto organizuje czy 
systematyzuje, opisuje pracę organu stanowiącego. To jest taka  niezręczność tak 
na koniec bym powiedział. Natomiast pytanie czy w mieście Jastrzębie-Zdrój 
kiedykolwiek ktoś tam będzie rządził za 10 lat czy dojdzie do sytuacji, czy ja dożyję 
sytuacji takiej kiedy będzie możliwość faktycznie prezentacji poglądów, bo taka 
jest istota samorządu taka jest ta polityka że te poglądy one muszą być różne, bo 
takie są, bo takie są nawet w małżeństwie, takie są w rodzinie, tak to jest już. 
Tylko cała rzecz polega na kulturze dyskusji, umiejętności dyskusji i pokazywania 
różnorodności poglądów, aby to w tym przypadku mieszkańcy oceniali czyje racje 
są ważniejsze. Jakie są argumenty istotniejsze i oceniali, a tak to jest przekaz 
jednostronny. To nie jest dobre rozwiązanie. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Powiem tak że ten wniosek ukazał się tak naprawdę w ostatnim momencie 
dyskusji naszego zespołu. W związku z tym, że zespół nie umiał w tym momencie 
w ogóle dojść do jednego poziomu i wypracowania tekstu tego punktu na wniosek 
Radnej Aliny Chojeckiej uznaliśmy, że ostatecznie decyzję o tym podejmie Rada 
Miasta. Ja chciałem tylko powiedzieć i może nawet nie będę się wymądrzał, tylko 
że swoboda ekspresji przeczytam tutaj przygotowany sobie materiał - jest 
fundamentalną wartością o demokratycznym Państwie prawa to o czym mówi 
własnymi słowami Radny Tadeusz Sławik. Znajduje swój normatywny wyraz w 
imieniu artykułu 14 Szanowni Państwo Konstytucji Rzeczpospolitej. Rzeczpospolita 
Polska zapewnia wolność prasy i innych środków społecznego przekazu. Ta 
szczególna zasada znajduje swoje potwierdzenie w artykule 54, który w ustępie 
pierwszym stanowi, że każdemu zapewnia się wolność wyrażania swoich poglądów 
oraz pozyskiwania i rozpowszechniania informacji. Cenzura prewencyjna środków 
społecznego przekazu oraz konwencjowanie prasy są zakazane. Szanowni Państwo 
mówimy już o Konstytucji. Ja potem złożę wniosek, bo to jest opinia prawników 
,to nie jest wyssane z palca. Siedziałem trochę w internecie, pogrzebałem. 
Prawnicy idą jeszcze dalej. Sugerują zlikwidowanie pracy samorządowej ze 
względu na cenzurę. Prostą cezurę używaną przez koalicję większościową w danym 
Samorządzie. Wy do tego chcecie to doprowadzić. Jeżeli namówię bo na ten temat 
nie rozmawialiśmy, nie poruszałem tego tematu nawet na klubie, bo uważaliśmy 
że ten wniosek powinien sam upaść. Czy my chcemy pokazać że będziemy łamać 
prawa Konstytucji? Swobody wyrażania się? To co czy nie mamy prawa powiedzieć 
w samorządnej gazecie swojego powiedzmy określenia 500 słów. 2000 znaków. 
Ile razy mówiło się w mediach w Sejmie, Senacie ,że gazeta samorządowa nie 
może być gazetą propagandową Prezydentów, Burmistrzów, Wójtów bo tak się w  
większości miast dzieje i sprawy są przegrywane przez Miasta, Gminy które 
podejmują właśnie taką propagandową rzecz. W tym proponowanym naszym 
punkcie dziewiątym mówimy o współuczestniczeniu, kształtowaniu i nadzorowaniu, 
gdzie nadzorowanie mamy wpisane jako Rada Miasta jako Radni w swoich 
obowiązkach. Jest to tylko w powieleniu uszczegółowione do czego to dotyczy. Czy 
w ten sposób mamy postępować ? Czy dalej będziemy starać się pokazywać 
propagandę? I dalej tych kneblować, że po stanowisku sprzecznym czasami ,bo po 
to się sprzeczamy, po to wymieniamy swoje poglądy. Dlaczego tego się 
domagamy? Bo jeszcze jest działanie praktyczne. Większość przyjmuje daną 
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uchwałę. Z tej uchwały jak z każdej uchwały  można powiedzieć, prawie z każdej 
uchwały część społeczeństwa jest niezadowolona. Część Radnych była przeciw. 
Przekaz w gazecie nie ma słowa. Spotykają się z Prezydentem Miasta na spotkaniu 
,że to jest tam źle napisane w tej uchwale, ale Proszę Państwa to Rada Miasta 
uchwaliła, Radni, ale jak to? Acha no tak jak Radni to Pani Prezent jest złota Radni 
są źli wszyscy. Ale że była część która się nie zgadzała z tym to już jest margines. 
Ich schować pod dywan nie zamiatać. Tego chcecie i mówię wam, że będę starał 
się namówić kolegów żeby zaskarżyć ten nasz Statut, który dzisiaj przyjmujemy 
tylko z tego względu, że łamiemy Konstytucję. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę Radna Bernadeta Magiera.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Szanowni Państwo jeżeli trzymamy 
się litery prawa o którym tutaj wspomniał Pan Przewodniczący to proszę sobie 
przeczytać ustawę, która wyraźnie mówi że jest to gazeta informacyjna. Nie może 
tam być polemiki, opinii, publicystyki. 
 
Piotr Szereda 
 - Która to ustawa mówi? 
 
Bernadeta Magiera 
 - Nie podam Panu teraz, ale jest ustawa, bo nie byłam przygotowana na taką 
dyskusję ale mnie Pan wywołał do tablicy. I jeszcze jedno proszę spojrzeć co dzieje 
się w mediach. Do kogo należy telewizja. Program pierwszy. Proszę zobaczyć co 
się w ostatnich dniach czy w godzinach może wydarzyło. Przejęcie mediów. Ja nie 
chcę o tym tutaj mówić, bo Państwo wszyscy o tym wiecie ze środków masowego 
przekazu ,ale jeżeli rozmawiamy tutaj jak partnerzy to trzeba rzeczywiście wziąć 
pod uwagę również to co dzieje się z drugiej strony. Jeszcze chciałam wrócić tutaj 
bo Pan Urgoł chyba mnie dobrze nie zrozumiał. Pan Radny mój świeżak kolega jak 
to się przyjęło, że mówiąc o budżecie obywatelskim i o podziale nie chciałam tego 
mówić, ale przeczytałam w jednej gazecie jeżeli taką można gazetą nazwać. Miasto 
zabiera Sołectwom. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Ja tylko ad vocem chcę powiedzieć, że ja opieram się na wyższej randze 
dokumencie, którym jest Konstytucja, natomiast Prawo Prasowe przewiduje, że 
taki organ jak artykuł 8 jak Samorząd, Rada Miasta i są w mieście w Polsce Gminy 
i Miasta gdzie to Rada Miasta wydaje gazety, bo są ustalone reguły tak jak tu jest 
zapisane stosowną uchwałą realizuje się Statut wydawnictwa i go się realizuje i to 
Rada Miasta decyduje i taka jest praktyka w większości miastach. Więc miejmy 
nadzieję że oni nie łamią prawa tego, które Pani mówi, natomiast wyrażanie swoich 
poglądów jest obowiązkiem. Jeżeli chodzi o wydawnictwo, a jeżeli napiszemy 
biuletyn informacyjny to też w tym biuletynie informacyjnym może być informacja 
jak głosowali inni Radni. Bo to jest informacja. Potem jak będzie informacja że 
Klub Radnych głosował inaczej ponieważ miał takie zdanie i to jest informacja. 
Publicystyka jest jak kogoś już potem, ale to jest do określenia. Dziękuję. Alina 
Chojecka proszę Panią Radną . 
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Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Wysoka Rado, Szanowni Państwo 
tutaj akurat chciałam się króciutko odnieść do uchwały, która została zaopiniowana 
przepraszam przez Panią Prezydent. Mówimy o Statucie Miasta.  Proszę Państwa 
taki jest obowiązek Pani Prezydent że powinna zaopiniować. Jeżeli nie było to 
zgodne to znaczy niezgodne było właśnie zgodne z zapisami ustawy o samorządzie 
gminnym to Pani Prezydent po prostu te paragrafy, że tak powiem przytoczyła, 
które powielają ustawę. Więc tu ja nie wiem. Do tego nie wnoszę uwagi. My 
dyskutujemy nad czwartym wnioskiem. To znaczy jak Pan Przewodniczący mówił 
więc ad vocem się do tego odniosę. Panie Przewodniczący o tym że gazeta 
Samorządowa ma mieć charakter informacyjny już tutaj kilku Radnych, Pan 
Przewodniczący był uprzejmy powiedzieć, ale u nas w mieście tak zadam pytanie 
- Kto stanie w obronie tego co prezentuje gazeta ja nie wiem kto jest redaktorem 
tej gazety pojawiają się informację. Czy my chcemy , żeby takie nie prawdziwe 
informacje, które tam się pojawiają pojawiały się również w jakichś innych 
mediach, innych gazetach? Bo chodzi o to że jako Rada Miasta mamy propagować 
zamierzenia Rady i inwestycje które były zrealizowane, działania które były podjęte 
przez ten rok. Właściwie to już 2 lata tej kadencji. Wydaje mi się że nie chcemy 
sprowadzić gazety informacyjnej do takiej która będzie miała charakter polityczny, 
bo tu w samorządzie jest miejsce na działanie na rzecz mieszkańców i dla Radnych 
ma mieć charakter samorządowy. Natomiast jeżeli ktoś chce uprawiać politykę 
chce się zajmować oczywiście miasto ma takie możliwości, ale tutaj wydaje mi się 
że i gazeta i nasze działania powinny się sprowadzać do działań, które będą służyły 
naszym mieszkańcom, natomiast to co Pan Przewodniczący był uprzejmy 
powiedzieć że będą osoby zadowolone, niezadowolone w zależności od tego ile razy 
zostały zaprezentowane w tej gazecie i dotyczy to innych organizacji 
pozarządowych i stowarzyszeń i tak dalej i tak dalej także ja będę trwała przy tym 
zapisie, który podkreślam że powinien być przez Państwa Radnych o co proszę ,a 
oczywiście większość Rady decyduje i nic mi do tego. Dziękuję bardzo. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję Radny Andrzej Matusiak proszę. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo jeszcze raz podkreślam My 
chcielibyśmy, żeby w tej gazecie były informacje o pracy Rady. Tam nie ma w tej 
chwili żadnych informacji jak Rada faktycznie pracuje. Bo proste rzeczy choćby 
takie jakie wnioski padają na Komisjach, przecież to są wnioski które często już 
później przepadają na Sesji, ale są wnioski są Radni którzy chcieliby pokazać 
właśnie w jakim kierunku szli. Nie mają takiej możliwości, a proszę Państwa co jak 
co, ale na przykład choćby informacje z Komisji Rewizyjnej, że Komisja Rewizyjna 
zajmowała się tym tematem i stwierdziła. Czegoś takiego w tej gazecie nie będzie 
na pewno. Chyba że będzie na tej zasadzie że będzie chwalił o Panią Prezydent to 
wtedy oczywiście się pojawi. Tutaj jestem zszokowany postawą Radnej, która 
mówi zawładnięciu przez telewizję. Niech Pani obejrzy sobie telewizję i tam  w 
telewizji nawet są Radni z Platformy Obywatelskiej nie tylko Posłowie z Platformy 
Obywatelskiej, ale Radni z Platformy Obywatelskiej wypowiadają się swobodnie 
tam nie ma jakiegoś kneblowania. A Pani się dziwi że Polska chce w końcu, żeby 
praca była w  większości Polska, a nie niemiecka. To Pani ma o to pretensje  jestem 
zszokowany. Przecież proszę Państwa cały czas mówimy o tym że ważne jest to 
żeby praca była pracą Polską. Dziękuję. 
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Piotr Szereda 
 - Tadeusz Markiewicz proszę Markiewicz , a potem Radny Józef Kubera. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Szanowni Państwo im dyskusja idzie dalej tak jest im dalej głębiej w las tym 
więcej drzew jeszcze okrągłych. Szanowni Państwo, ale powiem tak. Mam też 
dylemat i to duży. Czy akurat trzeba regulować zapisem w Statucie bo tutaj widzę 
myśl jest taka, że tą jakby politykę informacyjną określi inna uchwała tzw. uchwała 
nie wiem czy to właściwie nazwę byłaby kierownictwa wewnętrznego. Taka 
organizacja.  Co do zapisu nie jestem biegłym w tych sprawach i tak zaglądam 
katem oka na Pana Prawnika, ale zapis będzie uczestniczyć w polityce 
informacyjnej to jest twardy nakazujący zapis. Przy takim luźnym zapisie 
ewentualnie Szanowni Państwo można byłoby użyć, ale ja nie namawiam tylko 
rozważam może współuczestniczyć bo w prawie może to znaczy, że może w różnej 
formie przyjąć tą kwestię informacyjną. Czy to w dodatkowym Biuletynie 
Informacyjnym, czy w danej gazecie Szanowni Państwo. Trochę jakby jestem za 
tym różnie to było w historii z tą informacją przez Radę przez Kluby. Jeden raz 
napisały potem nie były napisane. Zgadzam się, że słowo informacja to jest właśnie 
bez polemiki bez tam opisywania bez obrzucania się tak, tylko poinformowania jest 
to informacyjnie i naprawdę mam wielki dylemat i najprawdopodobniej poproszę 
o jakąś tam krótką przerwę Klubu Wspólnoty Samorządowej. Nie wiem , będzie 
jednak jest to według mnie za twardy nakazujący. To do tej formy nie. Gdy miałoby 
być to może współuczestniczyć w polityce informacyjnej w którą zakres określi 
inna uchwała. Nie wiem czy akurat też to byłoby, bo jeżeli będzie większość woli i 
Rada będzie chciała, żeby współuczestniczyła i było tak, to może być dodatkowo 
jakiś informator na okres powiedzmy sobie jak jest praca nad, bo głównie to jest 
budżet i wykonanie budżetu. Zasiewam, wielką Szanowni Państwo wątpliwość.  
Zapowiada się tutaj nie wiem jak, chciałbym jednak informacji nieco od Pana 
Prawnika czy to w Statucie musi być? Nie wystarczyłoby bez opisania że Rada jak 
będzie miała taką wolę to przyjmie taką uchwałę Szanowni Państwo, i czy nadzór 
Wojewody nie odrzuci, bo tu w swojej praktyce tam gdzieś mi prześwituje jak 
czytałem to raczej było odrzucane jak twardo się zapisywało ale nie wiem. Nie 
chciałbym żebyśmy ciągle popełniali błędy i nam odrzucą tą uchwałę. Jeżeli Panie 
Prezydencie jest możliwe żeby Pan Prawnik jakby nieco rozwiał wątpliwości. 
Dziękuję Panie Tadeuszu. 
 
Piotr Szereda 
 - Ja jeszcze tylko ad vocem zanim Pan Prawnik się wypowie. Chciałem zwrócić 
uwagę, że my jako zespół nie wymyśliliśmy tego punktu, ponieważ on był w 
Statucie już zawarty. Jak dobrze pamiętam świeży, nieświeży Radny ale Statut 
chyba funkcjonuje podjęty uchwałą jeżeli chodzi o funkcjonowanie gazety. Jest 
tylko kwestia w tej chwili realizacji. Nie, jest . Na razie mamy uchwałę przyjmującą 
Statut w jaki sposób funkcjonuje gazeta "Jastrząb". Dobrze mówię? W poprzedniej 
kadencji, nie wiem może się mylę, ale Panie Andrzeju chyba coś takiego było 
procedowane. Proszę Biuro Prawne o zabranie głosu.  
 
Przemysław Czech 
 - Zostałem wywołany do tablicy przez Pana Radnego. Tak proszę, i może też się 
odniosę jeszcze do tych innych kwestii które zostały poruszone pokrótce. Otóż 
Statut przede wszystkim ma przewidywać postanowienia dotyczące organizacji 
wewnętrznej oraz trybu pracy organów Gminy tylko tyle i aż tyle i następne co jest 
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bardzo ważne. Zasada legalizmu wynikająca z Konstytucji. Określająca kto kiedy i 
w jakim zakresie może działać. Natomiast tutaj ten proponowany te proponowane 
postanowieniem wychodzi tak wydaje się że dosyć daleko poza te uprawnienie 
Rady Miasta do tego co może być w Statucie, bo to ani nie jest tryb pracy ani 
organizacja wewnętrzna. Także już z tego powodu ten przepis jest narażony na 
wielkie ryzyko postępowania nadzorczego ze strony Wojewody natomiast druga 
sprawa jest taka że Statut sam w sobie nie może też stanowić podstawy do 
wydania innej uchwały, ponieważ podstawą wydania uchwały może być tylko i 
wyłącznie przepis innej ustawy. Rada nie może upoważnić Rady, żeby wydawała 
jeszcze kolejną uchwałę także tutaj jest takie zapętlenie się zbyt daleko idące.  
W końcu kwestia wynikająca z Prawa Prasowego i jednocześnie z Ustawy  
o Samorządzie Gminnym. Podział kompetencji pomiędzy organem stanowiącym  
i wykonawczym. Wydawcą gazety jest osoba prawna może być osoba prawna. 
Osobą prawną jest Gmina a Gminę reprezentuje Wójt, Burmistrz czy u nas 
Prezydent Miasta. Stąd też tutaj raczej to by była kompetencja Prezydenta Miasta 
aniżeli Rady do wydawania jakichkolwiek wiążących aktów co do tego co ma się w 
samej gazecie znajdować. Jeszcze jedna taka uwaga na koniec. Ten cel utrwalania 
zasady jawności i upowszechnienia wiedzy o działaniach organów miasta to 
bardziej by pasowało tak że być może to by było zadanie samych Radnych aniżeli 
Rady jako organu kolegialnego. To tyle. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Mam ad vocem do Pana ponieważ artykuł 8 Prawa Prasowego mówi wyraźnie - 
wydawcą może być osoba prawna fizyczna lub inna organizacja choćby nie 
posiadała osobowości prawnej. Także nie do końca jest tylko osoba prawna. Prawo 
prasowe dopuszcza także inne osoby fizyczne, także prosiłbym być jako biuro 
prawne bardziej precyzyjne. 
 
Przemysław Czech 
 - Jeżeli mogę.  Osoba prawna, osoba fizyczna bądź inne jednostki nie posiadające 
osobowości prawnej. Tak przepis stanowi. Natomiast Rada Miasta to nie jest inna 
organizacja czy inna jednostka nieposiadająca osobowości prawnej, tylko jest to 
organ osoby prawnej. Natomiast inną jednostką organizacyjną, która nie posiada 
osobowości prawnej jest na przykład spółka jawna i tak też kodeks cywilny 
stanowi, że w obrocie funkcjonują osoby fizyczne, osoby prawne i inne jednostki 
które osobowości prawnej nie posiadają, ale którym ustawa przyznaje ustawy 
różne przyznają zdolność do bycia podmiotem praw i obowiązków. Tutaj Rada 
Miasta jako Organ osoby prawnej Organ Miasta to nie jest tą jednostką o której 
ten przepis mówi. 
 
Piotr Szereda 
 - Jeszcze raz ad vocem. Nie zgadzam się, bo wyroki są stanowią ,że pewne 
kompetencje właśnie to co Pan mówił, ale Rada Gminy może i to są wyroki Sądu 
Administracyjnego wydawać gazetę. Dziękuję. Myślę że to skończymy. Pan Radny 
Józef Kubera .Przepraszam że tak długo Pan czekał. 
 
Józef Kubera 
 - Dziękuję Panie Przewodniczący .Nic nie szkodzi. Chciałem się odnieść do tej 
sytuacji bo dyskutujemy o temacie ważnym. Macie Państwo nam do zarzucenia 
Pani Prezydent, że nie przedstawia stanowiska Rady, Radnych, opinii w ogóle. Jak 
możemy nazwać gdzie wczoraj PKN Orlen za pieniądze nasze własne, kierowców 
wykupił,  
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Piotr Szereda 
 - Proszę mówić na temat. 
 
Józef Kubera 
 - Proszę mi dać skończyć, gdzie dostęp ma 17 milionów. 
 
Piotr Szereda 
 - Właśnie zaczynamy uprawiać politykę, której nie chcecie.  
 
Józef Kubera 
 - Nie Panie Przewodniczący minutę. Dostęp do 17 milionów gdzie będziecie 
uprawiali Państwo swoją politykę, ale to proszę teraz włączyć - Mam pytanie gdzie 
Państwo przedstawili swoje stanowisko Państwo przestawili, kiedy stanowisko 
prezydent pani Anny Hetman w gazecie Nasze Jastrzębie, bo jak do mnie nie 
dochodzi akurat na to osiedle .Nie wiem dlaczego ale na zasobach Spółdzielni "Jas 
Mos" na ul Warmińskiej i w okolicach jest tego dużo. Powiem wam, że to jest 
gazeta Prawa i Sprawiedliwości bo jeśli tak mówimy tutaj o Konstytucji, 
powołujemy się na nią proszę Państwa akt najwyższego rzędu Rzeczypospolitej 
według mnie on bardzo nisko upadł. I mam jeszcze jedno pan Andrzej Matusiak 
się tutaj wyraził, że słuchamy telewizji. Zależy jakiej, bo ja dużo sportu moja żona 
też i są ciekawsze niż tam pierwszy, drugi program. Proszę Państwa bo 
domniemuje, że pan Andrzej czyta Gazetę Wyborczą ogląda telewizję TVN. Mogę 
powiedzieć to. Bo 13 lipca dostałem wiadomość od Pana Andrzeja Matusiaka. Mogę 
zacytować Panie Przewodniczący? Szanowny czytelniku gazety Wyborczej i 
telewidzu TVN nie martw się te 5 lat prezydentury Dudy zleci jak z bicza strzelił. 
Jak się tu nie cieszyć. Także domniemuje, że Pan to czyta. Naprawdę. Jestem 
wielki, bo ja nie czytam nawet tych gazet. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Ja tylko ad vocem. Szanowni Państwo naprawdę szanujmy siebie i możliwości 
prawne. Ja myślę że pozostałe Rady Miast czy Gmin jak wydają gazetę naprawdę 
realizują prawo i jest to do zrealizowania ,a chcę się odnieść tak że trochę Pan 
krzywdzi tą spółdzielnię "Jas Mos" bo tutaj biuro promocji mogę powiedzieć tak - 
Ile razy miasto wystąpi czy rozniesienie gazety "Jastrząb", czy jakiegokolwiek 
innego materiału propagandowego promocyjnego jest zielone światło. Niektóre 
Panie już wiedzą z Urzędu że mogą spokojnie z materiałem z miasta Jastrzębie-
Zdrój przyjść do administracji. Nie muszą mnie poszukiwać bo będzie to czy 
rozklejone , czy rozniesione według życzenia i do skrzynek, także proszę staramy 
się docierać do wszystkich ze wszystkimi wiadomościami. Proszę tutaj nie mówić, 
że ja uprawiam politykę w swojej . Daję wszystko co jest możliwe i takie jest 
potwierdzenie. Jeżeli będzie trzeba "Jastrzębia" też rozniosę. Nie będzie uwag. 
Dziękuję. Proszę Pan Radny Jarosław Potępa. Udzielam głosu. 
 
Jarosław Potępa 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowna Rado, Goście. Najpierw 
żeśmy kupczyli o jakiś tam 0,1% potem o parę groszy i to są faktycznie podziały, 
ale już o tym nie będę mówił bo generalnie to było powiedziane. Z tym że nie za 
pieniądze budujemy  jedność miasta , nie za pieniądze budujemy społeczeństwo 
obywatelskie. Dzisiaj po raz kolejny zostałem wywołany do mównicy kiedy tutaj z 
tej mównicy padło o demokratycznym państwie prawa. Polska jako demokratyczne 
Państwo prawa. Oczywiście bardzo często mówię o tym bardzo często korzystam 
z Konstytucji. Myślę, że czytałem ją kilkanaście razy całą. Tak sobie myślę że nie 
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powinny paść te słowa tutaj, bo jeżeli ktoś jest przedstawicielem mimo wszystko 
ugrupowania nie, żebym chciał być złośliwy, Nie, bo to każdy mógł powiedzieć, ale 
jednak zawłaszczono. Zawłaszczono media publiczne całkowicie. Tutaj został jak 
to kolega zauważył troszkę media może takie bardziej obiektywny, ktoś inny powie 
że nie. Wywołany wcześniej TVN minimalnie zostaje nam Polsat, ale nikt nie powie 
że media publiczne są wiarygodne i nie są tendencyjne. Finansujemy je wszyscy 
łącznie z pieniędzy z budżetu kolejne 2 miliardy tak jak to ustawa wskazuje nie 
tylko w zeszłym roku ale i na przyszły rok i na kolejne trzy ponieważ te 2 miliardy 
to się na kolejnych 5 lat rozłożony czyli suma sumarum 10 miliardów wpłynie na 
TVP  i oczywiście Polskie Radio i tam inne których nie znam bo nie słucham. Nie 
można mówić o demokratycznym Państwie prawa jeżeli zawłaszczono sobie 
Trybunał Konstytucyjny jeżeli zawłaszczono… 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę tutaj nie uprawiać polityki. Wywołuje Pan właśnie te podziały o których 
mowa. 
 
Jarosław Potępa 
 -  Panie Przewodniczący bardzo proszę bo ja nie wywoływałem tematu mówiąc  
o demokratycznym Państwie prawa. Pan powiedział i powołał się pierwszy na 
Konstytucję. A ja mówię, że dzisiaj jak możemy mówić o właśnie demokratycznym 
Państwie prawa, jeżeli nie ma podstawowych zapisów nie przestrzegamy 
podstawowych zapisów, które znajdują się w Konstytucji. Pomyślmy czasem 
właśnie, żeby nie upolityczniać tej naszej rozmowy. Bo przechodzimy na tematy 
zewnętrzne. Ja się po prostu naprawdę nie planowałem mówić tutaj o tak jak 
mówię Trybunale Konstytucyjnym, Izbie Karnej Sądu Najwyższego. Nie miałem 
tego nawet w zamiarze przychodząc na dzisiejszą Sesję, ale jeżeli słyszę o 
demokratycznym Państwie prawa, którego nie ma to trudno się nie odezwać. 
Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję ad vocem. Tak rozumiem Andrzej Matusiak Proszę. 
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo jeżeli idzie zaczęliśmy mówić o gazecie 
a faktycznie wchodzimy na politykę .To według Pana demokracja mogła być w 
lutym roku 2015 pod Jastrzębską Spółką Węglową. To była właśnie ta demokracja 
gdzie mogli właśnie górnicy właśnie w ten sposób spotkać się z Dyrekcją i to było 
wszystko wtedy okej. Przecież przedtem też Państwo żeście rozmawiali mówiliście 
jeszcze jak byliście w opozycji o tym, żeby faktycznie ta nasza gazeta już nie 
mówię o innych gazetach, ale żeby ta faktycznie gazeta nasza była gazetą 
demokratyczną. My nie chcemy żadnej polemiki robić. My chcemy nasze 
stanowisko powiedzieć że na przykład ten budżet według nas powinien wyglądać 
tak a nie tak i nic więcej. Nie chcemy na przykład krytykować Pani Prezydent, żeby 
Pani dała tyle na to czy na tamto. My chcemy pokazać jak my byśmy ten budżet 
ułożyli. To ma proszę Państwa ma sens dlatego że pokazuje tą pracę bo tak jak 
tutaj zwrócił jeden Radny. Jeżeli jest wszystko okej to Pani Prezydent, jeżeli jest 
coś nie okej  to przecież to Rada podjęła tą uchwałę, ale to Rada podjęła uchwałę 
większością głosów związanej z ugrupowaniem Pani Prezydent. My też byśmy 
chcieli powiedzieć, że my na przykład się z tym stanowiskiem akurat nie zgadzamy, 
ale jesteśmy w mniejszości i uszanujemy to, ale chcemy to właśnie przekazać 



61 
 

społeczeństwu. Państwo chcecie robić wszystko, żeby nam to uniemożliwić i 
zablokować. 
 
Piotr Szereda 
 - Radna Iwona Rosińska. Proszę. 
 
Iwona Rosińska 
 - Szanowny Panie Przewodniczący, Panowie Prezydenci, Szanowni Państwo ja 
mam jedną prośbę ogromną jest grudzień święta idą. Zaczynamy na siebie 
„najeżdżać”. Bardzo proszę o zamknięcie dyskusji. Naprawdę chciałabym żeby ten 
grudzień był takim miesiącem dla nas pokory, a nie wchodzimy na politykę i 
zaczynamy sobie robić wypominki Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Ad vocem jeszcze Radny Jarosław Potępa. 
 
Jarosław Potępa 
 - Spółka 2015 siedziałem dokładnie w tym miejscu kilka dni po tym jak doszło do 
wydarzeń pod Spółką Panie Radny Matusiak. Pan siedział gdzieś tutaj i krzyczał 
pan Potępa.  Więc dobrze Pan o tym wie, że mnie tam nie było. Jeżeli jeszcze raz 
kiedykolwiek powie Pan coś na ten temat odnośnie dowodzenia pod Spółką, 
odnośnie użycia broni gładkolufowej to chociaż czekałem na to 5 lat to tym razem 
spotkamy się w Sądzie. Bo Pan bardzo dobrze wie bo Pana przyjaciel, który z 
którym spotykał Pan się w komendzie od którego Pan ma pełną wiedzę kto i co 
robił dostał za to 2 lata wyroku w zawieszeniu. Pan wie o kim mówię nie chcę tutaj 
używać imion i nazwisk, ale właśnie dlatego Pan od samego początku nawet wtedy 
na tej Sali 5 lat temu Pan wiedział że mój udział był zerowy. Oczywiście stanął to 
mój Komendant ówczesny i uważałem że będzie miał odwagę na tyle żeby 
powiedzieć ten Pan tam nie decydował. Ja zadecydowałem więc ja Panu tylko 
mówię ostatni raz. Jeżeli Pan będzie dalej insynuował, że miałem jakikolwiek udział 
w tym co się wydarzyło pod Spółką to my spotkamy się w Sądzie. Dziękuję.  
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję. Byłem ad vocem pierwszy, a potem Iwona Rosińska. Ja chcę 
powiedzieć tak, że dzisiaj nie usłyszałam żeby Radny Jarosław Potępa był w coś 
zamieszany, tylko było wspomnienie sytuacji. Czasami jest takie przysłowie ale nie 
chcę do tego mówić bo już Pan grozi. Natomiast ja chcę powiedzieć , że byłem 
uczestnikiem tych zdarzeń. Był strajk legalny. Pisano o Nas inaczej. W tej samej 
telewizji publicznej obrażano mnie moich górników i konkludując jak oni zrobili to 
jest źle, jak my robimy w taki sam sposób to jest dobrze. Dziękuję.  
 
Iwona Rosińśka 
 - Zgłaszam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Mieliśmy dyskutować na 
temat Statutu, a na teraz wchodzimy na inne tematy dlatego zgłaszam wniosek 
formalny o zamknięcie dyskusji Panie Przewodniczący, bo robi się naprawdę 
niemiło, niesympatycznie. Dziękuję. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę przygotować wniosek formalny. Pan Tadeusz Sławik, proszę. 
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Tadeusz Sławik 
 - Szanowni Państwo krótko, jedno dementi Panie Radny. Jako, że jestem 
Przewodniczącym Klubu Prawo i Sprawiedliwość chciałem poinformować że Prawo 
i Sprawiedliwość nie wydaje gazety" Nasze Jastrzębie" i tyle chciałbym w tej 
sprawie powiedzieć. Nie wiem kto jest wydawcą. Oficjalnie to tutaj w tym 
momencie stwierdziłem i to jest jedno jeszcze  drugie ja powiem tak Panie 
Mecenasie mnie Pana stanowiska zastanawiają. Wydaje się, że Pan ma umowę z 
miastem podpisaną i Pan powinien reprezentować jeśli tak w tej umowie jest 
zapisane. Ja wiem jaka była umowa z mecenasem poprzednim. Jak byłem 
Przewodniczącym Rady Miasta ją znałem, że Pan winien reprezentować dwa 
organy. Dwa w jednym. Tak to jest i wykonawczy i stanowiący i pewną równowagę 
zachowywać. Jeśli był Andrzej Lipień na tej sali też różnie bywało, ale jednak starał 
się ważyć. To samo pana poprzednik. Mam jakieś takie odczucie że Pan tutaj 
powinien być bezstronny prezentując. Taka jest rola człowieka najętego. Proszę 
się nie obrażać ale tak to jest .Jeśli w  firmie zatrudniam prawnika to on jest 
wynajęty po to żeby dobre usługi świadczył dla firmy. W samorządzie jest inaczej. 
Pan winien to ważyć i wypowiadać takie opinie, aby  dostrzegać wszystkie 
elementy. To co Pan Przewodniczący tutaj przytoczył. Choćby odnośnie mediów 
odnośnie prasy. To trzeba dopowiedzieć wszystko do końca, bo jeśli wszystkich 
słów nie ma  to może powstać wrażenie, że ta opinia nie jest opinią kompletną. 
Nie chcę już innych opinii tutaj przedstawiać. Chociaż myśmy mieli w Statucie 
sprawy z gazetą "Jastrząb" zapisane. To było uchwalone, zatwierdzone przez 
Nadzór Wojewody i znowu się koło tego kręcimy, aby ten Nadzór o wszystkim tutaj 
decydował. To nie jest Pana wina. Oczywiście gdzieś taka moda to o czym mówiłem 
wcześniej zapanowała. Natomiast ja tego nie wiem, ale zakładam że tak jest skoro 
Pan Przewodniczący mówi że są Rady Miasta, które wydają gazety. To tak jest na 
bazie tego samego prawa. Pan mówi że to jest niemożliwe. Tak Pana słowa, ja 
zrozumiałem jeśli źle je zrozumiałem to oczywiście to proszę powiedzieć. Takie 
słowa tutaj słyszę. Ja słuchałem Pana opinii, starałem się starannie słuchać tej 
opinii. Ja taki wniosek wyciągnąłem, jeśli jest inaczej to bardzo proszę to  
dopowiedzieć i o to bym jeszcze prosił ,bo dla mnie to jest istotne, aby była ta 
równowaga zachowana i rozumiem jeśli Pan Przewodniczący zwróci się do Pana o 
opinię to Pan obiektywną opinię wydaje. Prawda? Tak jak zapis pytania. Całą 
sztuką jest zadanie odpowiedniego pytania, czy też sprawy, o którą ktoś się zwraca 
patrz Przewodniczący Rady i zakładam że i mam nadzieję że tak jest. Dziękuję. 
 
Przemysław Czech 
 - Jeżeli mogę Panie Przewodniczący jeszcze minutę zająć. 
 
Piotr Szereda 
 - Proszę.  
 
Przemysław Czech 
 - Nie powiedziałem, że to jest możliwe ani ,że to jest niemożliwe, natomiast 
podstawową rzeczą jest taka że Gminę reprezentuje Wójt, Burmistrz, Prezydent 
Miasta, żeby Rada Miasta mogła wydawać gazetę ktoś musiałby zawrzeć umowę z 
jakąś drukarnia z jakąś firmą która będzie taką gazetę drukować, bo Gmina sama 
w sobie  takich możliwości nie ma. 
 
Piotr Szereda 
 - Jak Gmina nie ma? Gminę reprezentuje Prezydent? 
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Przemysław Czech 
 - Tak dokładnie. Więc zawiera techniczną umowę na wydawnictwo. Natomiast w 
gazecie jest naczelny Redaktor, który odpowiada za treść. Tak i tego nie 
powiedziałem że to jest niemożliwe ani, że możliwe. 
 
Piotr Szereda 
 - Ja myślę że dziękuję. Nie będziemy się pogrążać. Sorry. Szanowni Państwo jest 
wniosek formalny zgłoszony przez Panią Radną Iwonę Rosińską. Proszę 
przechodzimy do głosowania o zamknięcie dyskusji. Kto jest za? Kto jest przeciw? 
Kto się wstrzymał? Za jest 16, przeciw - 2. Dziękuję. Dyskusja zamknięta. 
Przechodzimy do głosowania. 
 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek formalny radnej Iwony Rosińskiej w sprawie zamknięcia dyskusji.  
 
Wyniki głosowania 
za : 16, przeciw: 2, wstrzymujący się: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
za (16) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, 
Mirosław Kolb, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta Magiera, Tadeusz 
Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard Piechoczek, Iwona 
Rosińska, Urszula Sobik, Janusz Toborowicz, Michał Urgoł 
przeciw (2) 
Andrzej Matusiak, Piotr Szereda 
wstrzymujący się (3) 
Jarosław Potępa, Tadeusz Sławik, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 36  do niniejszego 
protokołu. 
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Proszę o 3 minuty przerwy.  
 
PRZERWA 
 
Piotr Szereda 
 - Wniosek formalny o 3 minuty przerwy. Tak? Proszę bardzo. Radni Proszę zasiąść 
w ławach 3 minuty minęło. Będziemy głosować wniosek Klubu Radnych Koalicji 
Samorządowej do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta 
Jastrzębie-Zdrój dotyczącego wykreślenia paragrafu 49 ustęp 1, który mówi że 
Rada uczestniczy w opracowaniu gazety samorządowej tak w skrócie. Myślę że 
wszyscy są po dogłębnej analizie i w klubach przechodzimy do głosowania. Kto jest 
za przyjęciem wniosku Koalicji Samorządowej. Proszę. Szanowni Państwo za 
przyjęciem wniosku czyli wykreślenie ze Statutu obecnie paragrafu 49 ustęp 1.   
11 osób – za,  przeciw - 8 wstrzymało się – 2, czyli ten paragraf zostanie usunięty.  
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Głosowano wniosek w sprawie: 
 
Wniosek Klubu Radnych Koalicja Samorządowa do projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój dotyczący wykreślenia w § 49 ust. 1 
punktu 9 w brzmieniu: 9) celem utrwalania zasady jawności oraz 
upowszechniania wiedzy o działaniach organów Miasta, Rada będzie 
współuczestniczyć w kształtowaniu i nadzorować politykę informacyjną 
prowadzoną przez środki masowego przekazu będące we własności bądź 
współwłasności Miasta oraz działające lub realizujące programy informacyjne o 
działaniach organów Miasta na jej zlecenie. Zasady współudziału w kształtowaniu 
polityki informacyjnej Miasta oraz prowadzenia nadzoru nad polityką zostaną 
określone odrębną uchwałą..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, 
Urszula Sobik, Janusz Toborowicz 
PRZECIW (8) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Tadeusz Sławik, Piotr Szereda, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Tadeusz Markiewicz, Ryszard Piechoczek 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 37  do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Przechodzimy do głosowania uchwały przyjmującej Statut z poprawkami 
naniesionymi poprzez wnioski. Zwracam uwagę, że zmieni się  w paragrafie 
bodajże 27 dopiero kolejność numeracji, bo tam jest pierwszy i drugi czwarty  i 
piąty, a pozostałe te ustępy zostają. W związku z tym ta numeracja później  
w jednolitym z tekście będzie w tym paragrafie zmieniona. Rozumiemy wszystko. 
Przechodzimy do głosowania nad projektem uchwały dotyczącym wprowadzenia 
Statutu. Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 14 głosów  - za, przeciw 
– 7. W związku z tym uchwała została przyjęta.  
 
Głosowano w sprawie: 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Jastrzębie-Zdrój.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Alina Chojecka, Franciszek Franek, Józef Kubera, Bolesław Lepczyński, Bernadeta 
Magiera, Tadeusz Markiewicz, Grzegorz Mosoń, Janusz Ogiegło, Ryszard 
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Piechoczek, Jarosław Potępa, Iwona Rosińska, Tadeusz Sławik, Urszula Sobik, 
Janusz Toborowicz 
PRZECIW (7) 
Angelika Garus-Kopertowska, Łukasz Kasza, Mirosław Kolb, Andrzej Matusiak, 
Piotr Szereda, Michał Urgoł, Stefan Woźniak 
NIEOBECNI (2) 
Szymon Klimczak, Wojciech Marcol 
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 38  do niniejszego 
protokołu. 
 
Piotr Szereda 
 - Mamy na tą chwilę obowiązujący Statut chyba, że Nadzór Prawny nam będzie 
interweniował. Dziękuję. Nie ma więcej wniosków. 
 
Michał Urgoł 
 - Do Komisji nie wpłynęły żadne wnioski. 
 
Piotr Szereda 
 - Szanowni Państwo ja jeszcze zanim zakończę tak przypominam że dziesiątego 
bo nie wszyscy mi się zgłosili w trakcie o wiele mniejszość mi się zgłosiła około 8 
osób dzisiaj parę osób jeszcze weszło. Jeżeli chodzi o sesję zdalną tą próbną 
dziesiątego o godzinie 16:00. Obecny na sali tutaj jestem tylko ja, natomiast 
państwo proszę zająć te miejsca które najczęściej będziecie używać. Jeszcze jedna 
informacja techniczna to jest taka że w tablecie będziecie tylko widzieć to co 
wyświetlane - głosowania wnioski i tak dalej. Można na drugim że tak powiem 
komputerze mieć bezpośredni podgląd a nawet możliwość wymiany poglądów, 
zabrania głosu natomiast trzeba mieć drugi sprawny ten bezpieczny że tak powiem 
nadajnik internetowy komputerowy. Jeszcze jedna rzecz ważna Szanowni Państwo 
należy skorzystać, dostaliście na skrzynki mailowe właśnie instrukcję w jaki sposób 
obsługiwać. Ja mam swoją. Mam troszeczkę inny bo muszę tutaj tym sterować, 
natomiast Państwo w jaki sposób się zalogować i żeby było widoczne to co się 
dzieje bezpośrednio. Nie wiem jak z poślizgiem czasowym. Mam nadzieję że jest 
nieduży. Jedna rzecz proszę Państwa tam przedstawiłem wam też taki porządek 
obrad, tak jakby mniej więcej skrócony żeby przegłosować, sprawdzić tempo. 
Starać się że tak powiem to realizować ponieważ my mamy tutaj czasami brak 
komunikacji a z telewizji wiemy, że jak jeżeli jeszcze przyjdzie komunikacja taka 
będziemy sobie wtedy przerywać to już będzie w ogóle. Tak. W związku z tym 
życzę wszystkim za 2 dni powodzenia i sobie. 
 
4. Zakończenie posiedzenia. 
 
Piotr Szereda 
 - Zakańczam dzisiejszą Nadzwyczajną Sesje Rady Miasta. Dziękuję.  
 
 
 
 

Przewodniczący 
Rada Miasta Jastrzębie Zdrój  

Protokołowała 
Monika Dulewicz 


